
PROTOKÓŁ NR XLV/2017 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 12 czerwca 2017 r.  

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta – Irena Renduda – Dudek, 

stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14.05. 

Następnie Przewodnicząca powitała gości zaproszonych na sesję. 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1 do 

protokołu) 

2) Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3) Wiceprezydent Miasta – Marzena Dębniak 

4) Skarbnik Miasta – Elżbieta Pichór 

5) Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

6) Przewodniczący Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – Arkadiusz Bąk 

7) Przewodniczący Rady Powiatu Ostrowieckiego – Jerzy Brożyna 

8) Asystentka Posła Andrzeja Kryja – Sylwia Kula  

Nieobecni Radni: J. Pikus 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Szanowni Państwo! Zanim 

przejdziemy do porządku obrad pozwolicie, że udzielę głosu przedstawicielom 

Rady Osiedla „Śródmieście” – proszę o zabranie głosu. 

Przewodniczący Rady Osiedla „Śródmieście” J. Sołtys – Dziękuję za udzielenie 

nam głosu w tak wyjątkowym momencie. Witam Panią Przewodniczącą, Pana 

Prezydenta, witam Panią Wiceprezydent, wszystkich zebranych, przedstawicieli 

Powiatu, przedstawicieli mediów. Skąd myśmy się wzięli? Oczywiście, dzięki 

temu, że udała się piękna współpraca między Wspólnotą Mieszkaniową 

Sienkiewicza 9A a włodarzami miasta – żeby nie przedłużać, to przejdę  

do meritum sprawy. Prezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego Pan Jarosław 

Górczyński – Panie Prezydencie składamy gorące podziękowania Panu za 

zrozumienie mieszkańców Osiedla „Na Skarpie”, którzy od wielu lat zwodzeni 

byli przez poprzednich włodarzy miasta, a dopiero za Pana prezydentury 

doczekali się remontu kolejnych schodów na tym osiedlu. Szczególnie 

dziękujemy za odremontowanie schodów biegnących od ul. Tylnej wzdłuż 

Wspólnoty Mieszkaniowej Sienkiewicza 9A do Starokunowskiej 3. Panie 

Prezydencie, na Pana ręce składamy również podziękowania i wyrazy uznania 

dla Dyrektora Zakładu Usług Miejskich – Pana Łukasza Dybca, który jest 

równocześnie Radnym Powiatu Ostrowieckiego oraz Danielowi Strojnemu –

Radnemu Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za determinację, z jaką 
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zabiegali w imieniu i na rzecz mieszkańców o remont tzw. małej architektury na 

naszym osiedlu. Pracownikom brygady remontowej Zakładu Usług Miejskich, 

pracujących pod nadzorem Pana Piotra Konarskiego, którzy fachowo, 

estetycznie i szybko odremontowali te schody. Panie Prezydencie! Dziękujemy 

za wysłuchanie wniosków mieszkańców i skierowanie środków na remonty, 

które wpisują się w projekt „Osiedle Od Nowa”. Poprawiono wizerunek 

Śródmieścia i dostosowują otoczenie do potrzeb starszych i niepełnosprawnych. 

Podpisali: Przewodnicząca Zarządu Wspólnoty Mieszkaniowej Sienkiewicza 9A 

– Iwona Szewczyk, Przewodniczący Rady Osiedla „Śródmieście” – Józef 

Sołtys. Pani Eleonoro, Pani chciała jeszcze coś dodać? 

Pani E. Kusa – Tak, chciałam trochę dodać, bo nikt tu nie wie, z jakiej racji ja 

się tu znalazłam. Byłam bardzo długo w radzie osiedlowej – i przewodniczącą,  

i członkiem, i stąd znane mi są te wszystkie sprawy. Ale chciałam właśnie,  

ja szczególnie podziękować, jako senior – najstarsza chyba z tego osiedla –  

za to, co tam zostało zrobione. Bo nie tylko, że wygoda, że w tej chwili już 

człowiek nie liczy się z tym, że może polecieć na nos, bo to było niemożliwe już 

chodzenie. Ale nawet i estetyka tego, że ja mogę posiedzieć sobie na ławeczce, 

i z przyjemnością patrzę na te schody, bo są tak porządnie zrobione, i to. Tak  

w związku z tym, jeszcze raz serdecznie i ja dziękuję za to, bo to starszym 

ludziom najbardziej, bo ci młodzi, tak im jeszcze nie przeszkadza – oni cztery 

schody przeskoczą naraz. Chodzi tylko o takich właśnie jak ja. Nie będę 

przedłużać, ale podobno kobiety to są nigdy nie nakarmione. I jak już im dać 

trochę, to by chciały jeszcze więcej. I mam taką prośbę, że kiedyś, może nie  

w tej chwili, żeby nam ogrodzić ten plac zabaw dla dzieci, bo to jest coś 

okropnego. Kocham dzieci, ale jak dzieci tak szaleją, tak niszczą wszystko, to to 

jest, a rodzice siedzą i sobie papieroski palą albo wódkę piją, no to. Tak, że 

bardzo proszę, jeśli to będzie możliwe, żeby nam jeszcze i na tyle pomóc. 

Przewodniczący Rady Osiedla „Śródmieście” J. Sołtys – To mówiła Eleonora 

Kusa – najstarszy mieszkaniec naszej wspólnoty mieszkaniowej.  

Prezydent J. Górczyński – Jest mi niezmiernie miło. Proszę bardzo i dziękuję – 

na pamiątkę naszego spotkania mały upominek. 

Pani E. Kusa – O, dziękuję bardzo. Cała przyjemność po naszej stronie i jeszcze 

nas cos obleciało. (brawa) 

 

Ad I/ Przedstawienie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, 

Szanowni Państwo Radni przechodzimy do realizacji porządku obrad naszej 

dzisiejszej sesji. Otóż, porządek otrzymaliśmy wszyscy wraz z materiałami.  

Czy Państwo Radni mają uwagi do zaproponowanego porządku obrad 

dzisiejszej sesji? Nie widzę. Skoro tak, to przechodzimy do realizacji porządku.  
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Radni RM jednogłośnie przyjęli następujący porządek sesji Rady Miasta. 

II. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia  

28 marca, 3 kwietnia oraz 9 maja 2017 r.  

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za 2016 rok, 

2) udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

za 2016 rok, 

3) bezprzetargowego wynajęcia gruntu przy ul. Świętokrzyskiej, 

4) sprzedaży działek gruntu,  

5) sprzedaży działek gruntu,  

6) wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) w postaci prawa własności działki 

gruntu, 

7) nabycia nieruchomości położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

8) nabycia nieruchomości,  

9) nabycia nieruchomości,  

10) nabycia nieruchomości,  

11) nabycia nieruchomości,  

12) nabycia nieruchomości,  

13) „Zmiany części „Zmiany Nr 6 części miejscowego planu ogólnego 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, położonej  

w rejonie ulic Grabowiecka, Graniczna i Las Rzeczki”” – uzupełnienie  

w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Świętokrzyskiego znak: 

SPN.III.4130.21.2016 z dnia 18 października 2016 r., 

14) obniżenia wskaźników procentowych wpływających na wysokość dodatku 

mieszkaniowego, 

15) wykazu kąpielisk na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski obowiązującego  

w 2017 roku, 

16) regulaminu Ośrodka Wypoczynkowego „Gutwin” wchodzącego w skład jednostki 

budżetowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski – Miejskiego Ośrodka Sportu  

i Rekreacji w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

17) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu, 

18) udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Świętokrzyskiego, 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

na 2017 r., 

20) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 – 2023. 

 

IV. Sprawozdanie z monitorowania postępu w realizacji Strategii Zrównoważonego 

Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2016.  

V. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi. 

VI. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w okresie  

od 18 marca do 1 czerwca 2017 r.  

VII. Sprawy różne (m.in. sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2016 r., sprawozdanie  
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z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski za okres od 1.01.2016 r. do 31.12.2016 r., informacja nt. oceny 

zasobów pomocy społecznej na rok 2016 dla Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, 

sprawozdanie z funkcjonowania Programu „Ostrowiecka Rodzina 3+”).  

 

Ad II/Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 28 marca, 3 kwietnia oraz 9 maja 2017 r.: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Punktem drugim porządku obrad 

dzisiejszej sesji jest przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 28 marca, 3 kwietnia oraz 9 maja 2017 r. Protokoły 

były przesłane Państwu drogą elektroniczną, i jak zwykle są do wglądu  

w Biurze Rady Miasta. Czy Państwo Radni mają uwagi do protokołów? Nie 

widzę. W takim razie przechodzimy kolejno do głosowania poszczególnych 

protokołów. Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 28 marca 2017 r.? Kto jest za, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że protokół został przyjęty jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta z dnia  

28 marca 2017 r.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny protokół tj. z sesji Rady 

Miasta z dnia 3 kwietnia 2017 r. Kto jest za przyjęciem protokołu, kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał? Stwierdzam również, że protokół przyjęliśmy 

jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta z dnia  

3 kwietnia 2017 r.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I protokół z sesji Rady Miasta  

z 9 maja 2017 r. Kto jest za przyjęciem protokołu, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? A więc również i ten protokół przyjęliśmy jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta z dnia  

9 maja 2017 r. 

 

Ad III/ Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny punkt porządku 

naszych obrad tj. podjęcie uchwał w sprawach. Jako pierwszy projekt uchwały 

dotyczący zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za 

rok 2016. W dniu 18 maja br. Państwo Radni otrzymali sprawozdanie  

z wykonania budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2016 wraz  
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z materiałami dodatkowymi dot. realizacji zadań Gminy przez jednostki 

organizacyjne (załącznik nr 2 do protokołu) oraz kserokopię sprawozdań 

finansowych za rok 2016 (załącznik nr 3 do protokołu). Otrzymaliście Państwo 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta (załącznik nr 3a do protokołu)  

i ponadto uchwałę Nr 36/2017 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 4 maja w sprawie opinii o sprawozdaniach  

z wykonania budżetu miasta Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2016 wraz  

z informacją o stanie mienia jednostek samorządu terytorialnego (załącznik nr 4 do 

protokołu) oraz uchwałę Nr 47/ 2017 też VII Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 22 maja br. w sprawie opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej dotyczącą absolutorium (załącznik nr 5 do protokołu). Proszę 

teraz o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Arona 

Pietruszkę. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM – A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 11 maja 2017 r., po 

zapoznaniu się z otrzymanym wcześniej sprawozdaniem z wykonania budżetu 

2016 r i opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, rekomenduje Radzie Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego przyjęcie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu sporządzonych za 2016 r. Komisja 

Rewizyjna pozytywnie ocenia działalność Prezydenta Miasta we wszystkich 

działaniach, który realizując budżet jednocześnie podnosi standardy 

funkcjonowania, estetykę wyglądu miasta i komfort życia mieszkańców Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie absolutorium 

Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego Jarosławowi Górczyńskiemu za 

2016 r. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego Pana Jarosława Górczyńskiego.  

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! Szanowni 

Goście! Zwracam się do Państwa o przyjęcie sprawozdania finansowego  

z wykonania budżetu miasta za rok 2016. Sprawozdanie, które Państwo 

otrzymaliście, było opiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową, Komisję 

Rewizyjną, jak również poddane pod dyskusję w poszczególnych Komisjach Rady 

Miasta. Tak, jak Państwo wiecie wszystkie wymienione gremia wyraziły 

pozytywną opinię w zakresie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za 2016 

rok. To był dobry rok dla miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Budżet miasta 

ogółem, na koniec 2016 r., wynosił: po stronie dochodowej 231,6 mln zł,  

a po stronie wydatkowej – 208,9 mln zł. Tym samym, wynik wykonania budżetu, 

nadwyżka w kwocie 22, 6 mln zł. – rekordowa. Nigdy w historii samorządu  

po 1989 r. nie było takiej sytuacji, żeby miasto było w tak dobrej kondycji. 

Chciałbym podkreślić, że wykonanie tej nadwyżki pozwoliło na podjęcie kilku 

ważnych decyzji. Pozwoliło w pierwszej kolejności spełnić oczekiwania –  

możemy powiedzieć – wręcz marzenia mieszkańców, na które nie do końca nas 

było – kiedyś, wcześniej – stać, a które w tym momencie mogły być  

zrealizowane i na które możemy sobie pozwolić. Mam na myśli  
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w pierwszej kolejności reaktywacje odkrytych basenów na „Rawszczyźnie”.  

To jest kwota po przetargu 5,9 mln zł. I to jest zaznaczam pierwszy etap i mam 

nadzieję, że będą kolejne etapy. Ten pierwszy etap – planowane zakończenie  

22 lipca. Kolejny z elementów inwestycyjnych, który będziemy realizować 

przede wszystkim dzięki tej nadwyżce, to zadaszenie amfiteatru. Część  

z Państwa miało okazję być na „Senioraliach” – widzieliście Państwo, jak ważne 

jest zadaszenie tego amfiteatru – czy w upalne dno, czy w deszczowe dni. 

Zabezpieczyliśmy na to 1.700 tys. zł i mam nadzieję, że to zadaszenie amfiteatru 

pozwoli w pełni wykorzystywać ten piękny obiekt w sezonie letnim, wiosennym 

i jesiennym z korzyścią dla wszystkich naszych mieszkańców. Chcę też 

podkreślić jedną rzecz, że ta odważna decyzja o podziale tej nadwyżki 

zaskutkowała również oszczędnościami w obsłudze długu. I chcę tutaj 

podkreślić, ze to jest kwota zaoszczędzona przeszło 800 tys. zł. Chciałbym 

powiedzieć – tu padnie na pewno wiele słów, ale wyprzedzając te słowa chcę 

powiedzieć, że na tą nadwyżkę składają się również dobre dochody naszych 

mieszkańców. Nasze miasto staje się coraz bardziej zasobne, ponieważ tego jest 

budżet. To firmy, przedsiębiorstwa, które osiągają zyski, i które podnoszą 

wynagrodzenia swoim pracownikom. I mówię tutaj o konkretnej pozycji,  

a mianowicie o udziale gminy w podatkach dochodowych, którego 

nadwykonanie jest potwierdzeniem tej sytuacji, a mianowicie, wykonanie to 

kwota aż 48 mln 600 tys. zł. I ta kwota ma znaczący wpływ na dochody budżetu 

miasta. Z tego miejsca chciałbym podziękować wszystkim przedsiębiorcom, 

którzy tworzą miejsca pracy i inwestują swoje pieniądze w naszym mieście.  

I liczę na to, jestem przekonany, że w przyszłym roku ten udział będzie jeszcze 

wyższy. Nasza kolejna propozycja – mówiąc tutaj nasza – mam na myśli 

Państwa Radnych i wszystkich pracowników Urzędu Miasta, bo to jest nasza 

wspólna praca na rzecz mieszkańców. Ta nasza propozycja nie podnoszenia 

podatków przez dwa lata, to też jest pewne oddziaływanie na budżet.  

I wykonanie podatku od nieruchomości to kwota aż 104%. Chciałbym 

podkreślić, że wspólnie z Państwem od dwóch lat w Ostrowcu Świętokrzyskim 

nie podnoszone są podatki od nieruchomości. A to są konkretne, wymierne 

pieniądze, które zostają w portfelach mieszkańców i przedsiębiorców. Nie 

podnoszone są również opłaty za wodę i ścieki. Dzięki naszej decyzji – 

odważnej – obniżyliśmy – i to znacząco – podatki od środków transportowych  

w niektórych pozycja nawet o 70%. Tym samym odciążamy mieszkańców  

i przedsiębiorców. A to z kolei świadczy o tym, że wspólnie można rozsądnie 

zarządzać miejskimi pieniędzmi, inwestować – podkreślę – ale nie kosztem 

lokalnej społeczności. Zobaczcie Państwo, że nie inwestujemy na kredyt. 

Dlatego w tym miejscu chcę jeszcze raz podziękować wszystkim Państwu 

Radnym za poparcie moich propozycji w tym zakresie. I chcę podkreślić to jest 

nasz wspólny sukces. Chciałbym też powiedzieć następujące słowa, że polityką, 

którą w tej chwili prowadzimy w mieście jest bardzo rygorystyczna w zakresie 

umorzeń, zarówno w podatkach, jak i innych powinnościach na rzecz Gminy. 
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Dotyczy to także przyjęcia określonych rozwiązań i działań w zakresie wypłaty 

odszkodowań na rzecz spółdzielni mieszkaniowych czy kontroli zasobów 

mieszkaniowych.  

I to pozwoliło odzyskać wiele lokali zajmowanych nie do końca w sposób 

uczciwy. I takie działania przekładają się wprost na sytuację naszego budżetu. 

Chciałbym też podkreślić, że prowadzona przeze mnie polityka kadrowa  

w sferze samorządu przyniosła oszczędności w kwocie ponad 3 mln zł.  

Ale jednocześnie należy zauważyć, że konsekwentnie promujemy jakość pracy. 

Nie nadmuchujemy Urzędu Miasta i jednostek podległych „x” osobami, które 

tam pracują, a stawiamy na jakość, stawiamy na określone merytoryczne 

podejście. I tu, w tym zakresie możemy powiedzieć, że wygenerowaliśmy 

oszczędności w kwocie około 7 mln zł. Zaplanowane inwestycje, które udało się 

zrealizować, możemy mówić o czasie ich realizacji, bo nie zawsze na ten czas 

mamy wpływ ze względu na procedury administracyjne, ale chcę podkreślić,  

że ja, jak i Państwo Radni jesteśmy zdeterminowani, aby te inwestycje 

realizować i pozyskiwać na nie jak najwięcej środków zewnętrznych, głównie 

unijnych. I tutaj z tego miejsca chciałbym bardzo serdecznie jeszcze raz 

podziękować – jest z nami Pan Przewodniczący Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego – Pan Arkadiusz Bąk. Chciałbym podziękować na Pana ręce, 

Panie Przewodniczący, dla Zarządu Województwa, ponieważ miasto Ostrowiec 

jest w tej części województwa leaderem w pozyskiwaniu tych środków 

zewnętrznych. O tym będę mówił troszkę później. W 2016 r. wybudowaliśmy 

nowy blok przy ul. Osadowej. Ale chcę podkreślić, że to nie były mieszkania 

pod eksmisję, tylko to były mieszkania dla tych mieszkańców, którzy wywiązują 

się ze swoich zobowiązań wobec miasta, wobec wspólnot, wobec zarządców 

nieruchomości ZUM–u, czy OTBS–u. A ich mieszkania są rozdysponowywane 

pod ewentualne eksmisje. Tutaj duże podziękowania dla Wydziału 

Infrastruktury Komunalnej i dla wszystkich pracowników, na czele z Panem 

Prezesem MPRD – Mirosławem Sławkiem, bo ta firma jest też leaderem jeżeli 

chodzi o wykonawstwo. Wspólnie z ZUM–em, wiele naszych ulic i placów, 

chodników jest remontowanych naszymi siłami. Pozwolę sobie przytoczyć kilka 

ulic: Szmaragdowa, Świerkowa, Milewskiego, Jeżewskiego, Chrzanowskiego, 

Przytulna, Kolejowa, boczna od Alei Solidarności, chodniki  

w ul. Poniatowskiego, Osadowej, Dziewulskiego, Niskiej, Partyzantów, remont 

ulicy Kochanowskiego, Boya – Żeleńskiego, Jarzębinowej, Kąty Denkowskie.  

I nie koniec wyliczania tych ulic, bo jeszcze wiele mniejszych, drobniejszych 

remontów. Chcę podkreślić dobrą sytuację w naszych placówkach oświatowych, 

gdzie udało się wyremontować wiele obiektów: PP Nr 15 – remont sal 

dydaktycznych i pomieszczeń gospodarczych, blok żywieniowy w PP Nr 19,  

w PP Nr 21 kompleksowy remont łazienek, sanitariatów, urządzeń zabawowych, 

remont elewacji w PSP Nr 3. Docieplenie elewacji pawilonu sportowego w PSP 

Nr 7, kompleksowa wymianę ogrzewania w PSP Nr 1, remont części łazienek  

w PSP Nr 5. W ciągu minionego roku udało się również zintensyfikować 
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działania w obszarze zieleni miejskiej, urządzania i rewitalizacji terenów 

rekreacyjnych i stref zabawowych, skwerów, co znacznie poprawiło estetykę 

naszego miasta. Nie chciałbym tutaj wymieniać wszystkich tych zadań. Chcę  

z tego miejsca podziękować z kolei dla wszystkich pracowników Zakładu Usług 

Miejskich. Pan Dyrektor Łukasz Dybiec i jego pracownicy – chcę podkreślić,  

że wielu naszych mieszkańców, w szczególności pań i mieliśmy tu naoczny 

przykład na początku sesji, zwraca uwagę na tę estetykę. I to jest bardzo istotne. 

Te przedsięwzięcia są wyszczególnione w „kolorówce”, którą Państwo 

dostaliście, więc ja tutaj nie chciałbym przytaczać wszystkich. Chciałbym 

podkreślić, że rok 2016 – to był rok przede wszystkim intensywnych działań  

w zakresie przygotowania dużych projektów, współfinansowanych ze środków 

zewnętrznych. Mam tu na myśli wniosek o dofinansowanie przebudowy 

budynków dawnego Browaru Saskich. Ostrowiecki Browar Kultury, bo taki 

projekt, taka nazwa tego zadania – to jest w tej chwili jedno z najważniejszych 

zadań w realizacji na terenie naszego miasta. Chciałbym tu podkreślić 

zaangażowanie moich poprzedników i współpracowników. Chciałbym 

podziękować Paniom Dyrektor z obszaru kultury: Pani Dyrektor Elżbieta 

Pomiankiewicz, Pani Dyrektor Jolanta Chwałek i Pani – była Dyrektor – 

Elżbieta Baran. Teraz sukcesję przejął Pan Dyrektor Marek Cichosz. Panie 

Dyrektorki – wspólnie, we trzy – wykonały olbrzymią pracę. Bo to one były 

inicjatorkami, to na nich spoczywał ciężar przygotowania większości tych 

dokumentów i koncepcji. Było wiele – Państwo pamiętacie – wiele propozycji 

ale udało się skroić Ostrowiecki Browar Kultury na miarę Ostrowca 

Świętokrzyskiego – nie na 80 mln zapożyczonych pieniędzy, ale na 20 mln,  

z których 17 mln, to środki zewnętrzne od Marszałka. Chciałbym podziękować 

też tutaj pracownikom Urzędu za kolejne zdanie, bo I etap – „Utworzenie  

i udostepnienie terenów inwestycyjnych w Ostrowcu Świętokrzyskim” 

dostaliśmy na to 4 mln 700 tys. zł ze środków unijnych, z projektu od Marszałka 

i dostaliśmy również pieniądze zewnętrzne z budżetu rządu, z budżetu 

Wojewody na pierwszy odcinek ulicy, przebudowy i rozbudowy ul. Rzeczki,  

a ta ulica, która w tej chwili jest w trakcie realizacji, to rząd wielkości 7 mln 400 

tys. zł. Więc, to są też olbrzymie pieniądze. Chciałbym też zwrócić Państwa 

uwagę – i podziękować – na rzecz następującą. To jest wyjątkowa sytuacja 

kiedy miasto jest leaderem w zakresie gospodarki nieruchomościami. Dzięki 

Państwa Decyzjom i moim wnioskom, miasto Ostrowiec wzbogaciło się  

o ponad 50 ha nieruchomości na cele inwestycyjne. Specjaliści, którzy zajmują 

się przygotowywaniem terenów inwestycyjnych i promocją miast, wiedzą jak 

chronicznie w Ostrowcu kiedyś brakowało tych terenów inwestycyjnych.  

A dzisiaj możemy mówić, że 20ha przy ul. Bałtowskiej i 28ha w rejonie ulic 

Samsonowicza, Bałtowskiej, Dębowej i Skośnej jest już nasze. Te pierwsze 

20ha jest podzielone, uporządkowane. Właśnie na te działki mamy to 

dofinansowanie. Jesteśmy w trakcie poszczególnych przetargów na uzbrojenie 

tego terenu. Państwo mieliście, wszyscy Państwo Radni mieliście okazję tam 
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być. Ja pozwolę sobie z tego miejsca zaprosić Państwa na kolejną rewizytę  

w ten teren, żebyście Państwo zobaczyli postęp prac i różnicę, jak ten teren 

wyglądał, jak wygląda dzisiaj. Bo, nic tak nie uzmysławia, jak naoczne 

przekonanie się, dotknięcie na żywo. Dzisiaj, tutaj podziękowania, bo Państwo 

Radni są bardzo aktywni na różnych forach, nośnikach internetowych – i to też 

zauważam – część tych terenów zostanie za chwilę, czy już została włączona do 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej. To też należy podziękować i Prezesowi 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej Starachowice, bo to jest fakt. Dzięki 

wspólnemu działaniu, wspólnemu wysiłkowi te tereny zostały włączone do 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej, dzięki przychylności przede wszystkim tu 

Strefy. Ale dzięki temu, że Państwo te tereny – wyraziliście zgodę na zakup.  

I te decyzje kluczowe – kluczowe decyzje inwestycyjne w tej kadencji będą 

skutkować na przyszłość miasta i wskazywać kierunki jego rozwoju. Dlatego 

chcę zwrócić uwagę, że przykładamy do tego szczególną wagę i staranność.  

I to niestety nie może skutkować i nie powinno iść w parze z pośpiechem. Więc 

tu proszę o wyrozumiałość. Chciałbym też podkreślić, że idziemy w stronę 

tradycji, naszej przemysłowej historii i to jest zarazem zabezpieczenie na 

przyszłość. Bo te tereny wokół huty są jak najbardziej dedykowane pod 

produkcję, różną produkcję, bo tam nie będzie problemów z sąsiedztwem 

domów indywidualnych, osiedli mieszkaniowych, bo to jest obszar 

przemysłowy. Nie wszyscy wierzyli w odnowienie i reaktywację części 

„Starego Zakładu”. Chcę tutaj podziękować prywatnym właścicielom. Firma, 

która odbudowała walcownię w Ostrowcu. Tam pracuje 300 osób. I to jest 300 

osób w produkcji, w ciężkiej produkcji. Firma się rozwija, zdobywa kolejne 

rynki. Rynki przede wszystkim zagraniczne. Dobrze, że ta firma nie została 

pocięta, czy ten teren nie został pocięty na przysłowiowe żyletki, a że 

przywrócono tam produkcję. Chciałbym podkreślić i podziękować tu z kolei 

Prezesom – Prezesowi OTBS–u Panu Piotrowi Dasiosowi i pracownikom 

Wydziału Mienia Komunalnego, bo to Państwo też wskazywaliście  

na problemy, jakie stwarzało dawny budynek „Gambo”, dawnego „Modaru”.  

To jest taka sentymentalna, również dla mnie osobiście decyzja i mogę tutaj 

tylko, i wyłącznie podziękować, że na tym uporządkowanym już dzisiaj terenie 

trwa budowa dwóch bloków mieszkalnych. Co istotne i na co chcę zwrócić 

Państwa uwagę, że ta inwestycja oprócz nowej substancji mieszkaniowej ma 

jeszcze jedną korzyść. Oprócz tego, że wyeliminowała ten problem dotyczący 

tych ruin, to pozwala przyciągnąć do Ostrowca Świętokrzyskiego nowych 

mieszkańców. Jeżeli na tą chwilę jest sprzedanych ponad 50 mieszkań, jeżeli 

część tych mieszkań nabyły osoby spoza Ostrowca, z okolić Ożarowa, 

Sandomierza, czy z innych stron, to świadczy, że miasto się rozwija. Mówiąc  

o realizacji ubiegło rocznego budżetu należy również zwrócić uwagę na te 

działania, może nie wprost inwestycyjne, ale na te które mają wpływ na standard 

życia w mieście, takie jak: poziom edukacji, rekreacji i kultury, kultury 

fizycznej i szeroko rozumianej inicjatywy i aktywności obywatelskiej.  
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Tu Państwo Radni też wnioskowali o tą aktywność obywatelską i to się udało 

zrealizować. Doceniam w szczególności Budżet Obywatelski, w tym roku 

kolejna – trzecia edycja. W ramach tych kwot przeznaczonych na realizację 

Budżetu Obywatelskiego – 50 tys. na zadania z zakresu kultury, 150 tys. na 

zakres remontowo – inwestycyjny. Udało się zrobić wiele rzeczy: Ostrowieckie 

Kino Pod Gwiazdami, z obszaru infrastruktury wygrał projekt „Od dzieciaka  

do starszaka”. Tu były dwa połączone osiedla: Denków i osiedle Koszary.  

W tym roku kolejne dwa osiedla zmienią wygląd dzięki temu projektowi. Nasi 

seniorzy będą mieli w ramach tego projektu, już tegorocznego budżetu też wiele 

dedykowanych im imprez. Chciałbym docenić aktywność Rad Osiedlowych, 

które dążąc do rozwiązywania najbliższych problemów mieszkańców tak, jak 

mieliśmy przykład z Panem Przewodniczącym Sołtysem, czy z wieloma innymi 

przewodniczącymi – są najbliżej naszych mieszkańców i to od nich idzie 

pierwszy sygnał co do potrzeb inwestycyjnych, remontowych. Te środki, które 

mamy na program autorski – Program „Osiedle Od Nowa”, który wpisuje się  

w taki projekt „Miasto Od Nowa”, bo to widać na ulicach naszego miasta. I ten 

program się przyjął. Te 20 osiedli korzysta z tego. Stąd, w tym roku również on 

będzie kontynuowany. Jestem przekonany, że kolejne lata, to kolejna edycja. 

Rok 2016 to również czas pozytywnych – nowatorskich zmian w obszarze 

ostrowieckiej oświaty. Tutaj podziękowania za cierpliwość dla mojej 

Zastępczyni – Pani Wiceprezydent Marzeny Dębniak, bo ja momentami 

podchodzę bardzo inżyniersko, tak ujmę to delikatnie, ale brakuje  – nie brakuje, 

bo jest to wsparcie kobiece – takiej subtelności, delikatności, wyrozumiałości  

i takiego szacunku. I myślę, że to jest taki dobry duet wsparty Panią Skarbnik, 

która tak skrupulatnie trzyma ten budżet i Panią Sekretarz, która tutaj te 

dokumenty na wszystkie strony przegląda i pilnuje. I tutaj podziękuję za taką 

rzecz – mieliśmy kontrolę Regionalnej Izby Obrachunkowej. Kontrola trwała 

trzy miesiące, powstał protokół na 198 stron i gratuluję, życzyłbym wszystkim 

jednostkom samorządu terytorialnego, radom powiatu, sejmikowi czy innym 

wójtom burmistrzom, aby miały takie kontrole i żeby taki był protokół. Chylę 

czoła przed wszystkimi pracownikami Urzędu Miasta, bo to jest bardzo ważne. 

Chciałbym podziękować za Program Senior – Wigor. Program realizowany 

przez nasze jednostki, tutaj podziękowania dla Prezesa Agencji Rozwoju 

Lokalnego – Pani Agnieszki Rogalińskiej. „Koperta Życia” to jest inicjatywa dla 

naszych seniorów. I ta koperta w tych lodówkach się sprawdza. Tu wiele osób 

również o tym mówiło – tak, że podziękowania dla naszych radnych, też to jest 

ważne. A to jest bardzo istotne, bo Ostrowiec ma teraz dwie najważniejsze 

grupy: najmłodszych i naszych seniorów. Szanowni Państwo! Staramy się 

wspólnie stworzyć, aby warunki były optymalne dla wszystkich odbiorców 

kultury, zarówno w zakresie organizacji, jak i programu tak, aby każdy 

mieszkaniec mógł znaleźć coś atrakcyjnego. Ta kultura i rozrywka stanowi 

ważny element życia miasta, stąd przykładamy dużą wagę do organizacji 

dużych wydarzeń kulturalnych, które integrują naszych mieszkańców. I chcę 
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podkreślić, że to się sprawdza, bo te duże imprezy przyciągają rzesze naszych 

mieszkańców. Miasto Ostrowiec, Państwo wyszliście naprzeciw – nie jest to 

nasze bezpośrednie zadanie, ale realizujemy go. Tutaj ukłon też w stronę 

wszystkich Pań naszych Radnych. Akcja bezpłatnych szczepień przeciwko 

pneumokokom dla najmłodszych mieszkańców naszego miasta. Duże 

zainteresowanie rodziców pokazuje, że to jest ważny program, i że jest na niego 

zapotrzebowanie. Chcę podziękować ostrowieckim przychodniom, które się 

włączyły w ten projekt i to była dobra, bardzo dobra współpraca  

z przychodniami. Kolejny projekt – akcja: „Nie nowotworom u dzieci”. Przez 

trzy dni ponad 200 osób – 200 maluchów skorzystało z tego badania. Taka akcja 

również będzie w tym roku przeprowadzana. Tutaj chcę podziękować też  – dla 

pracowników, na czele z Panią Dyrektor Magdą Salwerowicz – Miejski Ośrodek  

Pomocy Społecznej, bo nastąpiło wiele zmian w MOPS–ie. Nie tylko 

personalnych i organizacyjnych, ale na co zwrócę szczególną Państwa uwagę – 

zmiany w zakresie windykacji i weryfikacji osób ubiegających się o różnego 

rodzaju świadczenia. Tu należy podkreślić, że MOPS bardzo profesjonalnie 

podszedł do rządowego „Programu 500+” . W Ostrowcu nie było z tym 

programem żadnego problemu – było to szybko, sprawnie przeprowadzone  

– i za to należą się podziękowania dla wszystkich pracowników. Szanowni 

Państwo! Na koniec po tym moim krótkim resume, podsumowaniu roku 2016, 

chciałbym zwrócić się do Państwa Radnych o przyjęcie i zatwierdzenie tego 

sprawozdania finansowego, jak również o udzielenie absolutorium, a mediom 

naszym chciałbym podziękować za to, że w tym ubiegłym roku bardzo rzetelnie, 

skrupulatnie informowali naszych mieszkańców o tym, co się w naszym mieście 

dzieje. Jeszcze raz dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję  bardzo. Projekt uchwały 

dotyczący zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2016 – był 

przedmiotem obrad wszystkich komisji, proszę teraz Przewodniczących Komisji 

poszczególnych – za chwilę kolejno wyczytam, o zabranie głosu i podanie opinii 

komisji w tym temacie. Proszę Przewodniczącego Komisji Samorządowej 

Kamila Długosza.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Długosz – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego 

Komisji Strategii i Rozwoju Miasta Kamila Stelmasika.  

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Pani Przewodnicząca, 

komisja również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego 

Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Mariusza Łatę. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM –  

M. Łata – Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącą 

Komisji ds. Rodziny Martę Woźnicką – Kuzdak. 

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny RM – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja 

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Myślę, że kluby – 

również – radnych przygotowały stanowiska w sprawie tak ważnej uchwały  

i poproszę teraz o stanowisko klubu radnych – może, jako pierwszy Klub KWW 

Jarosława Górczyńskiego. Proszę Radnego Mariusza Łatę. 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Jarosława Górczyńskiego – M. Łata – 

Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Pani Prezydent, 

Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo! Pozwolą Państwo, że zaprezentuję 

stanowisko Klubu Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława Górczyńskiego 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Ostrowiec  za 2016 r. oraz udzielenia absolutorium 

Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za 2016 r. Za nami już drugi 

pełny rok kadencji Pan Prezydenta Jarosława Górczyńskiego oraz Rady Miasta  

w tym składzie. Patrząc obiektywnie na to, co się wydarzyło przez ten rok,  

a przede wszystkim wsłuchując się w pozytywne opinie mieszkańców, należy 

powiedzieć, że niekiedy przez całe kadencje nie udało się włodarzom 

samorządów dokonać tylu pozytywnych zmian, co w ciągu roku swoją pracą 

dokonał Prezydent Górczyński. Budżet Miasta jest proinwestycyjny, nastawiony 

na wsparcie rozwoju Miasta poprzez, między innymi, stymulowanie rozwoju 

przemysłu i przedsiębiorczości. Po raz kolejny nie został podwyższony podatek 

od nieruchomości. Nie wzrosła cena wody i innych mediów zależnych od spółek 

gminnych, a niektóre podatki jak np. od środków transportu zostały mocno 

obniżone, nawet o 70%. Te decyzje, nie wywróciły budżetu miasta, a skutkują 

stymulowaniem klimatu gospodarczego, zachęcają firmy do rejestrowania 

działalności w naszym mieście, a przede wszystkim nie odchudzają portfeli 

naszych mieszkańców. Godnym podkreślenia jest, że ujęte w projekcie budżetu 

miasta dochody pokrywają w pełni wydatki, a powstała na skutek tych założeń 

nadwyżka przeznaczona została na spłatę rat kredytów oraz działania 

inwestycyjne. Reasumując należy również podkreślić, iż zaplanowane dochody  

i przychody w porównaniu z planowanymi wydatkami i rozchodami świadczą  

o zrównoważeniu  budżetu miasta. Podoba się również gospodarcze podejście 

do problemów mieszkaniowych i na pewno zgadzamy się, że lepiej inwestować  

w budowę mieszkań – o których wspomniał Pan Prezydent – niż płacić 

spółdzielniom mieszkaniowym rekompensaty za brak lokali socjalnych. Ważne 

jest wsłuchiwanie się rządzących w głos mieszkańców, o czym świadczy idea 

Budżetu Obywatelskiego, kontynuacja  programu „Osiedle Od Nowa”, oraz 
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przeznaczanie konkretnych środków w konkursach dla organizacji 

pozarządowych. Zauważyć należy, że nastąpiło wiele korzystnych zjawisk  

w ostrowieckich szkołach i placówkach oświatowych – poprawa warunków, 

wzbogacanie oferty edukacyjnej i sportowej dla dzieci i młodzieży  

w przedszkolach i szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Ostrowiec (tu należy wspomnieć o cieszącym się ogromną popularnością 

programie zajęć rekreacyjnych dla dzieci i młodzieży odbywających się  

w piątkowe popołudnia i w soboty, a także możliwość uzyskania w szkołach 

certyfikatu językowego). Równie istotny jest fakt, że wreszcie doceniono kadrę 

pedagogiczną. Specjalny dodatek tzw. prezydencki do pensji w kwocie blisko 

1000 zł skierowany jest dla nauczycieli, którzy mogą pochwalić się 

osiągnięciami uczniów i ich najlepszymi wynikami w swoich przedmiotach.   

Cieszy fakt, że Gmina pozyskuje dla placówek oświatowych środki unijne  

na modernizacje i rozbudowę infrastruktury oraz na prowadzenie zajęć 

dodatkowych dla swoich podopiecznych. Przypomnę tylko, że w ostatnich 

tygodniach podpisano umowę z Urzędem Marszałkowskim, na realizację 

zadania w łącznej kwocie ponad 4 mln zł. Dzięki czemu ostrowieckie szkoły 

wzbogacą się o ponad 200 laptopów, boiska wielofunkcyjne, szatnie  

i wyposażenie klas dydaktycznych. W zakresie kultury cieszy fakt,  

że pozyskano środki na modernizacje Ostrowieckiego Browaru Kultury  

i rozpoczęto już prace remontowo-budowlane w tym zakresie. Dla rozwoju 

miasta ważną rolę odgrywa gospodarka i dlatego na szczególną uwagę zasługują 

działania Pana Prezydenta, w tworzeniu warunków dla inwestorów poprzez 

wykup lub konsolidację terenów inwestycyjnych oraz  pozyskanie środków 

zewnętrznych na uzbrojenie i przygotowanie działek dla potencjalnych 

inwestorów. Kolejnym ułatwieniem dla przedsiębiorców jest program wsparcia 

dla przedsiębiorstw działających w sferze produkcji, które zainwestują w naszej 

gminie oraz zatrudnią odpowiednią ilość pracowników. W businessie nie  

do przecenienia jest tworzenie sprzyjającego klimatu do pozyskiwania 

inwestorów, a co za tym idzie powstawanie nowych miejsc pracy. Główny 

nacisk stawiany jest na firmy produkcyjne, które na dobre zadomowiły się  

na terenie tzw. „Starego Zakładu”. W Walcowniach Ostrowieckich stale idzie 

produkcja, planowane są dodatkowe inwestycje, a to tylko jeden z wielu 

przykładów, o których słyszymy, lub wkrótce usłyszymy. Wiem, że to dopiero 

początek wsparcia podmiotów gospodarczych i elementy te w pozytywny 

sposób wpłyną na rozwój przedsiębiorczości w naszym mieście. Na uwagę 

zasługuje dbałość o zdrowie lokalnej społeczności – mimo, że ta dziedzina  

powinna być domeną innego samorządu – poprzez próbę zapewnienia dostępu 

na terenie miasta do tak ważnej dla coraz większej liczy mieszkańców: 

przychodni onkologicznej, dofinansowanie zakupu sprzętu medycznego  

dla ostrowieckiego szpitala, za wprowadzenie programu szczepień 

profilaktycznych dla dzieci, za badania profilaktyczne dla dzieci i seniorów, 

akcje typu  „Sobota ze zdrowiem”, które są finansowane ze składek głównie 
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organizatorów tych akcji – oraz inne akcje w obrębie ogólnie rozumianego 

pojęcia zdrowia publicznego i profilaktyki. Należy wspomnieć również   

o ostrowieckich kibicach, którzy dostrzegają wsparcie dla ostrowieckiego 

sportu, bez którego niemożliwe byłoby utrzymanie i rozwój wielu sekcji 

zarówno juniorskich, w których to przygodę ze sportem rozpoczyna tysiące 

młodych – nie boję się tego słowa – młodych ostrowczan. Na poziomie 

seniorskim nie byłoby pewnie siatkówki w Orlen Lidze, stabilnej piłki nożnej, 

piłki ręcznej, nie byłoby sukcesów waterpolistów, pływaków, nie byłoby 

sukcesów w sekcji bokserskiej. Należy zauważyć, że sport to w dzisiejszych 

czasach również doskonała promocja miasta, a także szansa dla samorządów  

i lokalnego businessu na przedstawienie swojej oferty, czy produktu. I warto  

z tej formy ciągle korzystać. Doskonałą inicjatywą, która pokazuje, że Prezydent 

Jarosław Górczyński wsłuchuje się w głos społeczeństwa Ostrowca  

jest reaktywacja otwartych basenów „Rawszczyzna”, a patrząc na tempo prac 

modernizacyjnych ostrowczanie nie mogą się już doczekać końcówki lipca,  

gdy będą mogli po kilkunastu latach przerwy, zażywać kąpieli wodnych  

i słonecznych w tak dla nich ważnym, można powiedzieć sentymentalnym  

czy wręcz kultowym miejscu. Dostrzegamy dbałość o estetykę i wygląd miasta. 

Ulice i chodniki – przynajmniej te, które są w zarządzie Gminy Ostrowiec –  

są posprzątane, w zimie odśnieżone i dobrze  utrzymane. Wreszcie można 

powiedzieć, że zieleń miejska jest należycie pielęgnowana, a mieszkańcy 

zauważając te działania mówią, że miasto naprawdę nam pięknie wygląda. 

Należy wspomnieć w tym miejscu, o problemie do tej pory wydającym się   

nie do rozwiązania – o problemie GAMBO. Dzięki zaangażowaniu Pana 

Prezydenta i skutecznym negocjacjom udało się rozwiązać również ten problem 

po przez zakup terenu przez Gminę, rozbiórkę będących zagrożeniem  

i szpecących budynków, i rozpocząć w doskonałej lokalizacji inwestycji 

mieszkaniowej dla ostrowczan. Warto zwrócić uwagę na ostrowiecki Rynek, 

który wreszcie tętni życiem. I wszystkie pokolenia ostrowczan – od malucha  

po seniora – mogą spotkać się w tym miejscu, nie tylko w czasie wielu imprez 

tam organizowanych, ale codziennie usiąść z przyjaciółmi i w przyjemnej 

atmosferze miło spędzić czas. Nie sposób w tym miejscu, nie wspomnieć  

o imprezach dla mieszkańców organizowanych przez Gminę czy jednostki 

Gminy, które gromadziły tysiące ostrowczan: na Rynku, w amfiteatrze,   

na stadionie miejskim, w hali widowiskowo–sportowej, a w czasie których 

uczestnicy z zadowoleniem i dumą dostrzegali zmiany, jakie zachodzą  

w naszym mieście w każdej dziedzinie życia. Panie Prezydencie, chcemy być 

inspirowani od nowa przez Pana – ciągle. Biorąc pod uwagę przytoczone przeze 

mnie argumenty, a także obiektywne uwarunkowania w zakresie gospodarki 

finansowej samorządu, a także stan zobowiązań finansowych miasta na koniec 

2016 roku Klub Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława 

Górczyńskiego będzie głosował za przyjęciem uchwał w sprawie: zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
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Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za 2016 rok oraz za udzieleniem absolutorium 

Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za 2016 rok. Dziękuję  

za uwagę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o przedstawienie stanowiska Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” – 

Radnego Dariusza Kaszubę. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” – D. Kaszuba – 

Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Szanowni Państwo! Tutaj tak zadziwiająco płynnie przeszliśmy od kwestii 

opinii poszczególnych komisji do stanowisk klubów, że chyba nie zdążyliśmy 

zadać żadnych pytań, które wiążą się z projektami uchwał na dzisiejszą sesję.  

To czy mogę prosić o wyjaśnienie czemu taka odwrotna kolejność?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Panie Radny, myślę, że za chwilę 

będą mogli Państwo pytać Pana Prezydenta o różne sprawy, bo podjęcie 

uchwały nastąpi dopiero po pytaniach. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” – D. Kaszuba – 

Owszem, rozumiem. Z tym, że – Pani Przewodnicząca – nie tyle to zależy  

od nas, ale również te pytania, które chcemy zadać wiążą się z naszym 

stanowiskiem i niejako, że nie chronologicznie byłoby odwracanie tej 

kolejności. Dlatego bardzo bym prosił o umożliwienie tego codo tej pory było 

procedowane właśnie w ten sposób.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Nic się nie stanie jeśli teraz będzie 

stanowisko Klubu przedłożone i nie chciałabym już dłużej o tym dyskutować. 

Proszę więc zatem o stanowisko Klubu, a pytania za chwilę. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” – D. Kaszuba – 

Rozumiem. Dziękuję za narzucony porządek tego spotkania. Mam nadzieję,  

że moje argumenty były również słyszalne. Szanowni Państwo! W imieniu 

Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” przedstawiam stanowisko dotyczące 

sprawozdania z wykonania budżetu na rok 2016. W dniu dzisiejszym będziemy 

podejmować uchwałę w sprawie wykonania budżetu Ostrowca 

Świętokrzyskiego za właśnie ten rok. Po pierwsze, w naszych interpelacjach  

i zapytaniach na sesjach i komisjach zwracaliśmy uwagę Panu Prezydentowi  

na istotne dla mieszkańców sprawy. Niestety, nasze propozycje nie są 

uwzględniane. My składamy propozycje i interpelacje, ale nie zostają one 

zapisane i nie przeznacza się na nie środków w budżecie. Nadal nasz 

uzasadniony niepokój budzi zadłużenie spółki Miejska Energetyka Cieplna.  

W ubiegłym roku majątek spółki zmniejszył się o ponad 8 milionów. Nasz 

niepokój jest tym większy, że straty zanotowano w sprzedaży wytworzonego 

ciepła i sprzedaży towarów, i materiałów. Niestety, Pan Prezydent odmówił nam  

informacji finansowych dotyczących tej spółki. Czy w MEC jest  tak źle,  

że trzeba te informacje ukrywać przed radnymi i mieszkańcami? Kolejna sprawa 

– w Miejskim Przedsiębiorstwie Komunikacji, mimo wprowadzonych 

radykalnych zmian, które miały poprawić sytuację finansową, spółka nadal 
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generuje straty. Jej zadłużenie wynosi nadal kilka milionów zł. Przychody spółki 

za 2016 rok są niższe, niż w roku 2015. Zmiany, wprowadzone w MPK są,  

w opinii mieszkańców, mało efektywne i nie służą spółce. Nie poprawił się też 

w znaczny sposób stan taboru spółki miejskiej. Ponadto, w 2016 roku obniżono 

znacznie kapitał zakładowy spółki – Agencji Rozwoju Lokalnego,  

co zmniejszyło wiarygodność spółki na rynku. Klub Radnych „Prawa  

i Sprawiedliwości” jest ponadto zaniepokojony brakiem działań rozwojowych  

w Agencji Rozwoju Lokalnego. Mimo zmiany na stanowisku kierowniczym,  

od której minęło kilkanaście miesięcy, brak jest wyraźnych symptomów 

ożywienia tego podmiotu. W dalszym ciągu dostrzegamy zbyt niski poziom 

zaangażowania tej spółki w rozwój miasta, zwłaszcza w sferze gospodarczej, 

czyli tej, do której rozwoju tak naprawdę Agencja została powołana. Spółka ta, 

nie wykorzystuje swoich możliwości w najbardziej do tego dogodnym 

momencie, tj. apogeum wydatkowania środków europejskich z perspektywy lat 

2014–2020. W zbyt małym stopniu wspiera lokalny biznes, koncentrując się 

tylko na prostych usługach najmu powierzchni biurowych i produkcyjnych  

w CPiAZ. Stoimy na stanowisku, że błędem było obniżanie kapitału 

zakładowego spółki. Środki z tego umorzenia miały bowiem w trybie pilnym 

zasilić kasę miejską w związku z planowanymi wydatkami. Tymczasem wbrew 

sugestiom naszych radnych zapomniano o procedurze konwokacji i ostatecznie 

tak pilnie potrzebne środki trafiły do budżetu Gminy z kilkumiesięcznym 

opóźnieniem, zaś spółka została kapitałowo znacznie osłabiona. Również  

w sprawie tej spółki nie otrzymaliśmy pełnych informacji. Sytuacja finansowa 

została przedstawiona radnym w jednym zdaniu. Zauważamy, że zmiana  

na stanowisku kierowniczym nie służy spółce, która pod zarządem poprzedniej 

Prezes, p. Magdaleny Salwerowicz, funkcjonowała znacznie sprawniej, choćby 

pod względem ilości projektów. Ponadto, Regionalna Izba Obrachunkowa  

w Kielcach w swojej opinii po raz kolejny wykazała, że w zakładzie Usług 

Miejskich wystąpiły zobowiązania wymagalne na kwotę 137.610,21 zł. 

Niepokoi nas fakt, że Skład Orzekający uważa, że należy dokonać analizy 

zaistniałej nieprawidłowości, czy nie doszło do naruszenia dyscypliny finansów 

publicznych. Tak było w zeszłym roku, wiec dlaczego Pan Prezydent i Dyrektor 

nie podejmują działań, by taka sytuacja się nie powtarzała? Co więcej, 

posiadana nadwyżka budżetowa umożliwić mogła wcześniejsze spłaty 

kredytów, uniknięcie dodatkowych opłat. Środki te można wykorzystać bardziej 

efektywnie, bez ponoszenia kosztów odsetek i innych zobowiązań kredytowych 

bez uwzględniania podatków CIT i PIT. Brak bieżącej informacji dla radnych  

o nadwyżkach i wskazaniu źródeł ich pochodzenia - w momencie faktycznych 

wpływów tych środków do budżetu, uniemożliwił radnym wystąpienie  

z propozycjami wykorzystania ich na bieżące inwestycje dla mieszkańców. 

Ponadto, mimo zapowiedzi Pana Prezydenta, brak było możliwości ich 

konsultowania. Takie działania prowadzą do tego, że radni i mieszkańcy 

dowiadują się w ostatniej chwili – choćby z portali społecznościowych – na co 
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Pan Prezydent zamierza przesuwać środki. Szanowni Państwo! W ubiegłym 

roku wiele kontrowersji budziła kwestia przetargów na odpady. Do tej pory nie 

wyjaśniono nam wszystkich kontrowersji w sprawie przetargów. Jedne 

unieważniano, ogłaszano kolejne, aż w końcu zainteresowała się tym Policja  

i Prokuratura w Kielcach. O tej sprawie głośno było w mediach, ale Pan 

Prezydent do tego się nie odnosił. Dlaczego jest to ukrywane przed radnymi  

i mieszkańcami? W naszym odczuciu takie prowadzenie spraw i brak 

właściwego nadzoru ze strony kierownictwa Urzędu – między  innymi błędy 

przy podaniu numeru konta – wpłynęły na rozstrzygnięcia cenowe niekorzystne 

dla mieszkańców miasta. Co więcej, zmiany w strukturze Urzędu Miasta budzą 

uzasadnione zaniepokojenie mieszkańców. Gwałtownie zlikwidowano Wydział 

Ochrony Środowiska UM, który właśnie odpowiadał za gospodarkę odpadami. 

Zwolniono także z pracy Radnego Powiatowego, łamiąc tym samym ustawę  

o samorządzie powiatowym. Nie zgadzamy się również z tym, by Pan Prezydent 

ogłaszał publicznie działania i uważał je za podjęte, zanim trafią na obrady Rady 

Miasta. Takie podejście pokazuje, że pomijane są kompetencje własnych 

radnych – przepraszam, własne radnych –  którzy są wówczas postrzegani,  

jako maszyna do głosowania. Szanowni Państwo, Klub Radnych „Prawa  

i Sprawiedliwości” nie poprze udzielenia absolutorium Panu Prezydentowi 

Jarosławowi Górczyńskiemu. Klub podjął taką samą decyzję co do uchwały 

dotyczącej zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za 2016 r. Dziękuję bardzo 

(wystąpienie Przewodniczącego Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” – 

załącznik nr 6 do protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Pana 

Prezydenta o zabranie głosu. 

Prezydent J. Górczyński – Ja bym poprosił o te pytania.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – No może, tak. W takim razie 

zarządzam dyskusję. Proszę Państwa Radnych o zabieranie głosu. Proszę Radny 

Artur Głąb. 

Radny A. Głąb – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Na stronie 30 sprawozdania z realizacji budżetu miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego za 2016 r. jest informacja, że Gmina zorganizowała 

wycieczki do miast partnerskich na Ukrainie i we Francji oraz wizytę 

gospodarczą w USA. Jako, że te informacje, w tej sprawie widzimy po raz 

pierwszy w tym sprawozdaniu, chcielibyśmy zapytać – jaki był cel i efekty tej 

wizyty, jaki był skład poszczególnych delegacji oraz czy w wyjazdach oprócz 

urzędników – uczestniczyły inne osoby i czy wszyscy uczestnicy przedstawili 

sprawozdania z odbytych wyjazdów. Dziękuję na ten moment.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Kto z Państwa chciałby 

zabrać głos? Proszę Andrzej Pałka – Radny.  

Radny A. Pałka –  Pani Przewodnicząca! Koleżanki, Koledzy Radni! Panie 

Prezydencie! Pani Wiceprezydent! Szanowni zebrani! Wysłuchałem 
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wypowiedzi Pana Prezydenta – co zostało zrealizowane. Wysłuchałem głosów 

klubów i chcę od siebie powiedzieć, jako przykład Kolonii Robotniczej, 

ponieważ pełnię również i funkcję Przewodniczącego Osiedla Kolonii 

Robotnicza. Ja chcę podziękować w tym miejscu – podkreślić, że jednak  

realizuję się bardzo wiele – to, co rok wcześniej się zgłaszało na sesjach  

w postaci interpelacji, zapytań. I jako przykład – wykonane ulice na osiedlu to: 

Folwark Piaski, ulica Kłosowa, ulica Przytulna. Ja tylko wymawiam wykonane 

ulice, czyli utwardzone i jest nakładka bitumiczna położona. Jeśli ktoś powie, że 

nie zrobiono nic w tej dziedzinie, to już jako przykład podaję. Panie Prezydencie 

dziękuję również za nabycie tylu hektarów, za te drobne, co już w swoim 

miejscu po nabyciu to już wypowiedziałem. Nie udało się to dotychczas – 

poprzednim Prezydentom, a Panu jednak się to udało. A przecież to jest podkład 

pod przyszłych potencjalnych inwestorów. Za realizację wielu wniosków 

zgłaszanych na sesjach. Przecież to tak nie jest. Ja pomijam te drobne, które na 

bieżąco, przepraszam – ma Pan dobrą rękę – prawą rękę, jaką jest tutaj – 

wykonawcą, mam na myśli – Zakład Usług Miejskich, w postaci i Dyrektora,  

i jego zastępcy. Tak są podzieleni, że potrafią jednak w mieście zapanować,  

że jest ład, skład i na życzenie, jeśli takowa sytuacja wyniknie. Również  

za empatyczne podejście do problemów, z jakimi boryka się Spółdzielnia 

„Hutnik”. Jaki to problem było wystąpić – Miejskiej Energetyce Cieplnej  

o należności należne i to co należało. Nie zrobiono tego, a więc wyczekano,  

aż będzie inny klimat. Tak samo z Miejskim Wodociągami i Kanalizacją, które 

też mogły domagać się. Przeglądałem dokumenty, widziałem co jest  

w wyrokach, a jednak to wstrzymano. Myślę, że wart to też brać pod uwagę  

i dziękuję za podejście takie, a nie inne Panie Prezydencie. Za zdecydowane 

stanowisko dotyczące całorocznego oczyszczania, w tym koszenia, pogłębiania 

nurtów rzek – niewielkich, bo jest to rzeka Kamienna – to już jest większa 

rzeka, natomiast tych niewielkich, mam namyśli rzeki: Modła, Szewnianka.  

Te, które zapamiętaliśmy na pewno w ostatnich latach, które tyle szkody 

przyniosły ludziom, a niekiedy utracili dobytek. Jednak to gdzieś się znalazło  

w harmonogramach. Już nie musimy tego tematu poruszać, a są one 

wykonywane. Nawet, jak to się mówi – wspomagamy spółkę, która to realizuje  

i jednak to się da zrobić. W ocenie, ponieważ zawsze ten temat przedstawiam na 

zebraniach – i tych osiedlowych – na pewno będę głosował „za”. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Radnego Jerzego Wronę. 

Radny J. Wrona – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie 

Prezydencie! Pani Wiceprezydent! Szanowni Państwo! Korzystając  

z możliwości głosu, zapytam o trzy sprawy. Pierwsza to jest, to że  

w sprawozdaniu nie wyczytałem żadnych środków wydatkowanych  

na odszkodowania dla spółdzielni mieszkaniowych z tytułu niedostarczenia 

przez Gminę lokali socjalnych. Wiemy, że problem zadłużenia w spółdzielniach 

jest bardzo dotkliwy, znaczny. Mieszkańcy poszczególnych spółdzielni  
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w stosunku do tych spółdzielni mają zadłużenia łączne po kilka milionów 

złotych. Czyli sadzę, że gdyby to zsumować to w całym mieście kwota by 

przekroczyła 10 mln zł. I dlatego zadaję pytanie – czy tutaj w tej dziedzinie były 

poczynione jakieś kroki, żeby tutaj ten problem spółdzielni mieszkaniowych  

i problem zadłużeń w jakiś sposób rozwiązywać i łagodzić. Drugie moje pytanie 

– czy – drugi temat, o który chciałem zapytać – to jest taka refleksja, która się 

nasuwa, po analizie z jednej strony tej nadwyżki budżetowej dość istotnej,  

a z drugiej strony tak, jak przyglądamy się terenom w Ostrowcu o dużym 

potencjale gospodarczym, które jak popatrzymy na ta mapę, to jest tak – duże 

zróżnicowanie własnościowe i duże poszatkowanie, jeśli chodzi o – to są małe 

działeczki, na których bez – właśnie tutaj dużego zaangażowania Gminy – żaden 

inwestor nie będzie w stanie jakąś swoją inwestycję tutaj zlokalizować.  

I w związku z powyższym, jest tak – ta moja refleksja, to jest taka, że na pewno 

tą barierą z większej aktywności Gminy przy pozyskiwaniu tych terenów  

i scalaniu tych terenów, nie były ograniczone środki budżetowe. W związku  

z powyższym, moje pytanie – czy nie można zwiększyć na przyszłość i dlaczego 

po prostu w minionym roku, bo te zakupy są i oczywiście, i tutaj wszyscy 

jednogłośnie te uchwały popieraliśmy związane z zakupem terenów pod 

przyszłe inwestycje – natomiast no widać, że tutaj pojawiają się wątpliwości – 

czy wszystkie możliwości zostały wykorzystane. I trzecia sprawa – to dotyczy 

już bardziej lokalnie, tutaj osiedla Stawki i tutaj ulicy Bałtowskiej – głównie,  

ale i ich terenów okalających te dzielnice. Chodzi tutaj o bardzo oczekiwaną 

przez mieszkańców budowę kładki przez Ciek Denkowski. Ta budowa tej kładki 

miałaby dwie funkcje, bo z jednej strony komunikacyjnie by skróciła tutaj drogę 

osobom pieszym przemieszczającym się pomiędzy tymi wymienionymi przeze 

mnie częściami miasta, a z drugiej strony Ciek Denkowski ma walory 

rekreacyjne. I to by był początek trasy, i wzdłuż tego Cieku Denkowskiego dużo 

osób chce spacerować. I wtedy poprawiłaby się dostępność. I w związku  

z powyższym, no też, jak sądzę – bariera budżetowa tutaj nie zadziałała, patrząc 

na tą nadwyżkę budżetową. I w związku z powyższym też prośba, żeby 

na przyszłość uwzględnić te sprawy, jeśli nie udało się w 2016 r. rozpocząć 

jakichkolwiek kroków związanych z przygotowaniem tej inwestycji. Dziękuję 

bardzo za uwagę.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby jeszcze zabrać głos?  Proszę Radnego Mariusza Łatę. 

Radny M. Łata – Ja może nie w formie pytania, ale chciałbym tylko tak 

zauważyć niejako członek Komisji Budżetu – przypominam sobie, że każdy  

z wyjazdów zagranicznych jest opiniowany na tych komisjach łącznie  

ze składem osobowym delegacji, która wyjeżdża – nie na wycieczkę, tylko  

na wyjazd służbowy. Odrobinę zainteresowania, myślę.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę o zabranie głosu Urszulę 

Ubę. 
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Radna U. Uba – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo 

Radni i Zaproszeni Goście! Ja chcę tylko od siebie powiedzieć jedną rzecz. 

Mam, no prawie 60 lat i jeszcze nie widziałam u nas w Ostrowcu takiego 

Prezydenta, jakiego w tej chwili mamy. Nie, w tej chwili nie słodzę, mówię 

szczerze, z otwartym sercem. Proszę Państwa! To, co Prezydent w tej chwili 

robi, to jest naprawdę wielkim sukcesem dla nas mieszkańców, dla miasta.  

I uważam, że nie powinniśmy mieć żadnych, ale to żadnych wątpliwości co do 

absolutorium – udzielenia absolutorium dla Prezydenta. Ponieważ – słuchajcie 

Państwo – jest przykre mówić – widzi się drzazgę u naszego Prezydenta w oku, 

nie widzi się belki w naszego Starosty. Drodzy Państwo! Szczerze 

powiedziawszy – ile spraw sądowych Panie Prezydencie – może Pan 

odpowiedzieć – czy były jakiekolwiek sprawy sądowe u nas z miasta  

w stosunku do pracowników? Ile Pan razy był w sądzie? Czy Pan wydaje nasze 

pieniądze, jako Prezydent, jako ojciec – włodarz naszego miasta na sądy? To 

jest jedna sprawa, a druga sprawa – to jest – uważam, że jesteśmy – jestem  

w Komisji Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna składa się z pięciu osób i jeśli my 

uznajemy, że nie ma żadnych zastrzeżeń co do pracy Prezydenta, co do pracy 

Skarbnika i jest Najwyższa Izba Kontroli, to już jest któraś z kolei kontrola  

w naszym urzędzie, gdzie jest nękany Prezydent, nękany jest cały urząd i kiedy 

tylko wchodzimy, to – aha, zamknięta jest „trójka”, bo jest kontrola. Drodzy 

Państwo, nie dojdziemy do niczego dobrego. To jest moje takie zdanie  

i uważam, że absolutorium powinno być jednogłośnie w 100% podjęte, żeby 

Prezydent nasz dostał większy zapał – jeszcze większy, bardziej większy zapał 

do pracy w naszym mieście. A robi bardzo dużo i za to mu z całego serca 

dziękuję, jako ja radna, jako mieszkaniec miasta. Naprawdę jestem pod wielki 

wrażeniem. I uważam, że jeśli zagłosujemy inaczej, a uważam, że zagłosujemy 

na absolutorium i dostanie Pan Prezydent absolutorium, bo na komisjach jeśli 

jesteśmy – Państwo z opozycji „Prawa i Sprawiedliwości” zawsze się 

wstrzymują. Uważam, że to nie jest tak do końca. Powinni się w innym kierunku 

spojrzeć, że – aha, ten człowiek zasługuje na to, żeby dostał to poparcie, bo robi 

bardzo dużo dla miasta. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Radnego Arona Pietruszkę.  

Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Szanowni Goście! Panie Prezydencie! Chciałem podziękować  

za ten 2016 r. – za szereg imprez kulturalnych, za pobudzenie miasta w kwestii 

kultury, za te wszystkie imprezy, w których mogliśmy uczestniczyć, jako 

mieszkańcy Ostrowca Świętokrzyskiego. Za wspieranie sportu tych 

najmłodszych, tych starszych i tego sportu zawodowego. Co do tych terenów 

inwestycyjnych, o których tutaj tak mówimy, to wydaje mi się, że to rząd 

powinien pogratulować mądrym gospodarzom, że te tereny skupują. Takie jest 

moje prywatne zdanie, bo z tych Stref Ekonomicznych – poszerzenia ich nie 

byłoby nic. Dziękuję.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy ktoś  

z Państwa Radnych chciałby jeszcze w tym punkcie obrad zabrać głos? 

Poproszę Radnego Dariusza Kaszubę.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Oczywiście głosy, które tutaj wymieniamy w sprawie absolutorium dotyczą 

całości naszych prac, jako Rady Miasta, jak również naszych indywidualnych 

odczuć w tejże sprawie. Niemniej jednak, pragnę przypomnieć, że generalnie 

nie chodzi tutaj chyba o indywidulane uczucia, ani odczucia tylko o to,  

że pamiętamy chyba, że sprawy które głosowane są na różnych sesjach Rady 

Miasta, również tych szybkich, nadzwyczajnych – są sprawami, uchwałami, 

które nasz Klub w znacznej większości popiera. Z drugiej strony dziwię się – 

dlaczego podczas dyskusji nad absolutorium Pana Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego zaczynamy wchodzić w teren absolutorium dla, czy też 

uchwał dla Starostwa Powiatowego w Ostrowcu. To jest niezrozumiałe. No i na 

koniec taka uwaga, że póki mamy taką, a nie inną opcję przepisów,  

które normują nasze prawa działania tutaj i pełnienia mandatów radnych, no to 

cały czas aktualne pozostaje chyba to, co zapisano w przepisie, że jest opcja 

„za”, jest opcja „przeciw” i opcja „wstrzymania się” – i my zamierzamy z tych 

przepisów prawa korzystać. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Proszę Pana Prezydenta. 

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Goście! Z jednej strony miłe głosy, z drugiej strony taki dyskomfort. 

Chcę podziękować Pani Radnej Uli Ubie – na pewno taka jednogłośność 

motywuje do jeszcze bardziej wytężonej pracy, bo z faktami się nie dyskutuje.  

O faktach się mówi, a te fakty świadczą na naszą korzyść. Tutaj dedykując te 

słowa do Radnego Dariusza Kaszuby. Jak w piosence: „Nie przenoście nam 

sporów politycznych ze stolicy na lokalny grunt”. Ja mam świadomość,  

że musicie tak mówić, natomiast w głębi serca macie rozterkę i dylemat. 

Państwo chodzicie po tych ulicach, Państwo się spotykacie ze swoimi 

znajomymi, ze swoimi sąsiadami i rozmawiacie. I życzę takich rozmów.  

W skrócie, straszono tutaj na tej sali wielokrotnie, że Miejskie Wodociągi  

i Kanalizacja nie uzyskają efektu ekologicznego i będą oddawać pieniądze.  

To początek naszej kadencji – Państwo pamiętacie, kto to mówił i na czyje 

polecenie to mówiliście. Dzisiaj, z perspektywy czasu mogę pochwalić 

wszystkich pracowników MWiK, łącznie z Prezesem – dzisiaj jest na sali Pan 

Dyrektor Ekonomiczny. Wszystko jest rozliczone, wszystko jest dobrze, służy 

mieszkańcom, mamy możliwości podłączania do kolejnej kanalizacji. Państwo 

dzisiaj straszycie MEC–em. Ja domyślam się skąd ta wiedza, ale to jest słaba 

wiedza. Jest na Sali Prezes Dariusz Wojtas – świetny Prezes, który tworzy 

bardzo dobry duet z Panem Arturem Łakomcem i mnie jest miło, jak  

na spotkaniach Rady Nadzorczej, czy na nadzwyczajnym Zgromadzeniu 
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Wspólników, które będzie w tym tygodniu, mam okazję rozmów  

z przedstawicielami mniejszościowego udziałowca, jakim jest Narodowy 

Fundusz Ochrony Środowiska, którzy podkreślają bardzo dobrą kondycję 

Miejskiej Energetyki Cieplnej. I to, gdybyśmy porównali z innymi MEC–ami  

w Polsce, to jesteśmy liderem jeżeli chodzi o cenę ciepła. I liderem, że i sieci,  

i źródło wytwarzania energii jest w naszych rękach kontrolowanych przez 

miasto. I mogę Państwa zapewnić, że robimy wszystko – ja, łącznie  

w podwójnej roli tam – w tej spółce, żeby odzyskać 100% kontrolę nad  

MEC–em. W tej chwili mamy spłacone dwie raty. To jest duży wysiłek dla tej 

spółki, dla tych pracowników, bo ponad 2 mln 600 tys. zł za 2014 i 2 mln 600 

tys. zł za 2015 i śmiem twierdzić, że 2016 też spłacimy. Jak objąłem funkcje 

Prezydenta, miasto miało 51% udziałów w MEC–u, a 49% miał Narodowy 

Fundusz. W tej chwili miasto ma ponad 56%. To Państwo sobie przypomnijcie 

kto wziął pożyczkę w 2001 r. za 20 mln i kto zezwolił na objęcie udziałów  

w MEC–u w proporcji 51:49. Ja mam świadomość, że to jest taki jak gdyby 

wymuszone na Was. Bo nie sądzę, Państwo jesteście inteligentnymi ludźmi, 

żebyście sami z własnej woli to musieli powiedzieć. MPK – Prezes Jarosław 

Kateusz. Drodzy Państwo, ja dziękuję Prezesowi Kateuszowi, Panu 

Dyrektorowi Choince, i całej załodze. Mieliście Państwo tutaj okazję słyszeć 

rozmowy z pracownikami i życzyłbym sobie, aby taka sytuacja poprawy 

koniunktury w MPK następowała. To naprawdę nie trzeba widzieć, albo jest 

problem z okularami, że nie odnawiany jest tabor. No, kto inny, jak nie Państwo 

ostatnio też przeznaczaliście dodatkowe środki na zakup kolejnych autobusów 

MPK. Część z Państwa miała okazję przejechać się busem nowym – „nówka  

z igły”, który jest w zasobach MPK. Ja mam nadzieję, że dobra sytuacja pozwoli 

wesprzeć Prezesa Kateusza w kolejne autobusy, być może na jesieni tego roku. 

Agencja Rozwoju Lokalnego, no tu dziwię się bardzo takim dyskusjom, ale to 

też mam świadomość, że to jest tylko i wyłącznie zlecenie polityczne, 

i wykonywane przez Państwa. Ja tu nie będę komentował. Oceniam bardzo 

dobrze działalność Pani Prezes Agnieszki Rogalińskiej. Agencja Rozwoju 

Lokalnego, ja wiem, że jest „solą w oku” – no, wszyscy by chcieli zamknąć  

np. Bar „Czwórkę”. Już były takie próby, Państwo pamiętacie – przypomnę – 

Sanepid nie zezwolił na otwarcie i pierwszego dnia skorzystało z Baru 

„Czwórka” prowadzonego przez Agencję – 500 osób, drugiego dnia przyszedł 

Sanepid – zamknął, no i przez kolejny dzień 500 osób codziennie się odbijało  

od zamkniętych drzwi. A później pod naciskiem społecznym otworzono ten bar 

nie zmieniając nic. No, tak się polityki nie uprawia. My tu żyjemy  

w określonym mieście, w określonej społeczności. Więc chciałbym, żeby to 

było przez Państwa też rozsądnie podnoszone. Państwo zechciejcie zauważyć 

inną rzecz – tereny inwestycyjne, które miasto kupuje to jest wspólna inicjatywa 

miasta i Agencji Rozwoju, i współpracy również ze Specjalną Strefą 

Ekonomiczną. To się nie wzięło znikąd. Proszę sobie przypomnieć, że te 

decyzje były wspólnym decyzjami. ZUM, no tutaj, to naprawdę już nie trzeba 
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chyba – ze złośliwości do Dyrektora Dybca trzeba mówić, że jest zła sytuacja. 

Nie wiem, naprawdę, bo jak się spojrzy na ulice, spojrzy na trawniki – Panie 

Naczelniku Wrona, ja bym chciał, żeby wszystkie powiatowe ulice wyglądały 

tak, jak nasze. Ja Panu wybuduje tą kładę na tym Cieku Denkowskim, jak Pan 

skosisz trawę na ul. Długiej, bo jak się wyjeżdża spod cmentarza, to naprawdę. 

To my wszyscy mieszkamy. Mnie trudno jest tłumaczyć mieszkańcom, że ja nie 

mogę wysłać ZUM–u na koszenie Żeromskiego, czy Świętokrzyskiej. Radny 

Sajda, już tak powiem –nie widać go za chwilę będzie. Niektórzy by chcieli, 

żeby Pan nie było widać. Więc, to na prawdę jest przykre. Pan Radny Artur 

Głąb – ja, wie Pan co? Pan na pewno nie chciałby, żeby ja Panu powiedział, kto 

na mnie donosi w temacie tych wyjazdów zagranicznych. I mnie jest przykro, 

jak moją małżonkę przesłuchuje się na komendzie – czy była ze mną w Stanach. 

Jest to dla mnie cholernie przykre i nie chcę tu używać niecenzuralnych słów,  

bo tak się nie zagrywa. Jeszcze raz, a niestety ja już tą wiedzę mam. Więc, jest 

mi to niezmiernie przykro, że używa się takich argumentów. Nie chciałby Pan 

tego wiedzieć, bo by miał Pan duży problem. Nie ode mnie, żeby Pan to dobrze 

odebrał. Panie Naczelniku, gdym ja tutaj wszystko dla tych spółdzielni zrobił  

i to jest słuszna Pana uwaga. Mam tu dokładny rozpis, jakie odszkodowania 

były płacone – coraz mniejsze, dzięki bardzo dobrej działalności Wydziału 

Mienia Komunalnego i Pani Naczelnik Targowskiej oraz Pani Naczelnik 

Osojcy, i pracowników. Bo poprzez taką akcję, że pojechali pracownicy w teren 

i sprawdzili wszystkich tych, którzy w spółdzielni nam podyktowali, to się 

okazało, że połowa jest nie zasadna i niesłuszna. I w tym momencie miasto już 

nie płaci tych odszkodowań. I mogę Państwa zapewnić, że nie będziemy płacić 

odszkodowań za brak lokali socjalnych, ale współpracujemy ze spółdzielniami, 

w przeciwieństwie do innych miast. Za dwa tygodnie podpisujemy umowę  

z Prezesami Spółdzielni „Krzemionki” i OSM na kwotę po 850 tys. na każdą  

z nich. Przecież moglibyśmy wykorzystać te pieniądze, jako miasto, ale mamy 

świadomość, że na tych terenach spółdzielczych też wiele rzeczy jest do 

zrobienia. Refleksja – ja się z Panem zgadzam, tylko Pan jest radnym nie 

pierwszą kadencję. Szkoda, że tych terenów nie kupiono wcześniej, bo ja bym 

miał lżej i Państwo byście mieli lżej. I część tych terenów byłaby już 

zabudowana, i były by tam miejsca pracy. W tych sprawach własnościowych to 

jest żmudna praca. Ja o tym mówiłem na wstępie swojego wystąpienia. Gdybym 

Pana zadowolił z tymi trzema refleksjami i punktami, to i tak wiem, że Pan nie 

zagłosuje za absolutorium. Chciałbym się przekonać i podziękować za chwilę, 

że jednak dotarłem do Pana świadomości, bo Pan jest inteligentnym, rozsądnym 

człowiekiem i Pana doświadczenie zawodowe wskazuje, że Pan naprawdę jest 

rozsądny człowiek, bo zrobił Pan w tym mieście bardzo dużo dobrego. Także, 

no ma Pan niezręczną sytuację dzisiaj na tej sali. Nie chcę się tutaj odnosić  

do Radnych z mojego klubu. Chcę podziękować, bo wiem, że mam Pana 

wsparcie. To jest bardzo ważne, bardzo istotne. I to, że wspólnie następuje 

zmiana miasta „Od Nowa”, i że na tych osiedlach dzieje się dużo dobrego,  
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i dzieje się naprawdę, to jest nasza wspólna zasługa, i chciałbym, żeby taka 

merytoryka przyświecała nam wszystkim w codziennej naszej pracy –  

nie polityka, a merytoryka. Bardzo serdecznie dziękuję. Życzę właściwego 

głosowania.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni chcieliby zabrać jeszcze głos? Proszę Radnego Dariusza Kaszubę  

o zabranie głosu.  

Radny D. Kaszuba –  Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Dziękuję za wyjaśnienia Pana Prezydenta, aczkolwiek w sporej 

części nie odnosiły się one do pytań, które zadaliśmy. Nie rozumiem tylko 

kolejnych insynuacji w stronę naszego Klubu dotyczących tego, że ktoś nam coś 

każe, że są zlecenia polityczne, że jest jakieś odgórne sterowanie. Ja rozumiem, 

że to działa we wszystkie strony i mamy tego pełną świadomość. Zaś wiara  

w naszą inteligencję bardzo nas krzepi. Dziękujemy za to serdecznie. Mam 

nadzieję, że to było w odniesieniu do wszystkich Radnych, bo nie chcielibyśmy 

się tutaj czuć szczególnie wyróżnieni. Co do zleceń politycznych, Panie 

Prezydencie – przepraszam, że bezpośrednio – ale wydaje mi się, że tutaj te 

tematy można rozwijać na wiele gruntów, zaś przenoszenie konfliktów  

ze stolicy do Ostrowca, no proszę Państwa – stolica nie jest wbrew pozorom  

tak daleko, ale te konflikty również przenoszą się w różne strony. Dlatego 

wydaje mi się, że ściągnięcie jakichkolwiek konfliktów ze stolicy do naszego 

miasta, nie będzie niczemu dobremu nie służyło. Dlatego też, z naszej strony 

myślę, takiej sugestii jakichkolwiek konfliktów nie ma,  a widzenie ich na siłę, 

no to chyba czarnowidztwo, które mam nadzieję będzie szybko nie aktualne.  

W przypadku ZUM–u, jeszcze tylko pragnę na zakończenie się odnieść, bo to 

jest niejako wypowiedź ad vocem – nikt z nas nie mówił o pięknych drogach  

i chodnikach, bo rzeczywiście my do nich nic naprawdę nie mamy – są, ich stan 

utrzymania jest taki, jak Pan Prezydenta powiedział. Pytaliśmy tylko  

o zobowiązania wymagalne, a nie o stan dróg, chodników, poboczy, czy czegoś 

tam z ZUM–em związanego. Także bardzo proszę o niemijanie się z prawdą  

i ewentualne konkretne odpowiedzi, jeżeli takie by były. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę, w taki razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały dotyczącego zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski za rok 2016. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Stwierdzam, że przy 

18 głosach za i 4 wstrzymujących się, przyjęliśmy uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2016. (brawa)  
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Radni RM – przy 18 głosach za, przy braku głosów przeciwnych i przy 4 głosach 

wstrzymujących się – podjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski za rok 2016. 

 

Patrz uchwała Nr XLV/31/2017 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały, mianowicie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego za 2016 rok. Projekt uchwały był przedmiotem 

obrad wszystkich komisji. Wysłuchaliśmy wcześniej stanowiska Komisji 

Rewizyjnej. Proszę Przewodniczących komisji o przedstawienie opinii komisji. 

Proszę Przewodniczącego Komisji Samorządowej Kamila Długosza.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Długosz - Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego 

Komisji Strategii i Rozwoju Miasta Kamila Stelmasika.  

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Pani Przewodnicząca! 

Szanowni Państwo! Komisja pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt 

uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego 

Komisji Budżetu Włodzimierza Steca. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Mariusza Łatę. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM –  

M. Łata – Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącą 

Komisji ds. Rodziny Martę Woźnicką – Kuzdak. 

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny RM – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja 

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały dotyczącej udzielenie absolutorium Prezydentowi 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za 2016 rok. Kto jest za przyjęciem projektu 

tej uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 

Stwierdzam,  że przy 18 głosach za, 4 głosach wstrzymujących udzieliliśmy  

absolutorium Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego Panu 

Jarosławowi Górczyńskiemu za rok 2016. (brawa)  
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Radni RM – przy 18 głosach za, przy braku głosów przeciwnych i przy 4 głosach 

wstrzymujących się – podjęli uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium 

Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za 2016 r. 

 

Patrz uchwała Nr XLV/32/2017 – załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Pana Prezydenta  

o zabranie głosu. 

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Państwo! Bardzo serdecznie dziękuję w imieniu wszystkich 

pracowników Urzędu Miasta, moich współpracowników oraz w imieniu 

wszystkich jednostek, zakładów budżetowych i spółek podległych miastu 

Ostrowiec Świętokrzyski. Dziękuję bardzo. A za chwilkę bym poprosił Panią 

Przewodniczącą, jeżeli byście się Państwo zgodzili o chwilę przerwy. I przed 

przerwą, chciałbym też taki sympatyczny gest dla wszystkich Państwa Radnych. 

Chciałbym, aby tutaj biuro dla wszystkich naszych Radnych, przygotowane są 

nasze herby, herby miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, które mam nadzieję  

z dumą będziemy nosić wszyscy i to będzie nam przypominać, że pracujemy 

wszyscy na rzecz Ostrowca Świętokrzyskiego, na rzecz naszych mieszkańców, 

bo my z tego miasta się nie wyprowadzamy. I mam nadzieję, że każdy  

z Państwa będzie mógł chodzić z podniesioną głową i patrzeć naszym sąsiadom, 

naszym mieszkańcom w oczy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Ale jeszcze 

prosiłabym o chwile uwagi, ponieważ to były bardzo dwie ważne uchwały i dla 

nas Radnych, i dla mieszkańców, które dziś zapadły tu na tej sesji. Chciałabym 

ja, powiedzieć słów kilka w stosunku do podjętych uchwał i udzielenia 

absolutorium Prezydentowi Miasta. Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo 

Radni! Panie Prezydencie! Minął drugi rok sprawowania przez Pana funkcji 

Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, jak też drugi rok kadencji Rady 

Miasta. Dziś dokonaliśmy oceny pracy Prezydenta Miasta Pana Jarosława 

Górczyńskiego za rok 2016 wyrażając swoją opinię w głosowaniu. Każdy z nas 

radnych, miał możliwość wypowiedzieć się zgodnie ze swoim sumieniem. 

Przewodniczący Klubów Radnych KWW Jarosława Górczyńskiego i „Prawa  

i Sprawiedliwości” przedłożyli nam stanowiska klubów co do przyjęcia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego za rok 2016, jak też w konsekwencji udzielenia 

absolutorium Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Ja chcę 

pogratulować Panu i wszystkim wspomagającym Pana działania do osiągnięcia 

tak pomyślnych wyników, jakie osiągnęliśmy w roku 2016. Chcę pogratulować 

Panu tej ogromnej determinacji w dążeniu do celów, jakie stały przed Panem do 

wykonania na przestrzeni minionego roku. Tak, jak z ogromną energią wkroczył 

Pan w rok 2015 – pierwszy pełny rok sprawowania przez Pana funkcji 

Prezydenta Miasta, tak z nieustającą energią realizował Pan zadania nakreślone 
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na rok 2016. Nie będę się tu powtarzać i wymieniać dziedzin życia naszego 

miasta, które w tym czasie uległy ożywieniu, bo była już dziś mowa o tym  

na sesji. Najważniejsza ocena Pana pracy, to głosy mieszkańców Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Z rozmów z mieszkańcami wnioskuję, że ostrowczanie 

zaczynają wierzyć, że w naszym mieście można żyć, zakładać rodziny  

i pracować. Uwierzyli – podkreślam – uwierzyli, że dobry gospodarz, jakim jest 

Prezydent Miasta Jarosław Górczyński może miasto Ostrowiec Świętokrzyski 

zmienić. Życzę więc Panu Panie Prezydencie, by dalej Pan pracował z taką 

pasją, z takim zaangażowaniem i z taką dbałością o miasto Ostrowiec i jego 

mieszkańców. Tu z tego miejsca również chciałabym słowa podziękowania 

skierować do wszystkich pracowników Urzędu Miasta, spółek miejskich, 

zakładów budżetowych, instytucji – za dobrą pracę dla mieszkańców Ostrowca 

w minionym roku. Zrównoważony, racjonalny budżet roku 2016 pozwalający 

naszemu miastu na bezpieczne funkcjonowanie w roku ubiegłym, uważam,  

że to również zasługa Radnych Rady Miasta. Myślę, że podejmując uchwały tu, 

na tej sali, zmierzające do rozwoju miasta w wielu obszarach, wspierając 

wytyczone przez Pana Prezydenta Miasta kierunki działania mamy również 

swój sukces. Razem realizujemy wspólny cel – miasto Ostrowiec Świętokrzyski 

przyjazne swoim mieszkańcom. Stąd też, dziękuję Koleżankom i Kolegom 

Radnym za wspólną pracę na rzecz i dla mieszkańców miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Gratuluje i dziękuję wszystkim, którzy przyczynili się swoją 

pracą, wsparciem do tak pozytywnie zrealizowanych założeń roku 2016. I życzę 

również, by rok 2017 realizować z niesłabnącą energią Panie Prezydencie  

i wykonywać te zadania najlepiej, jak potrafimy je wykonać dla mieszkańców 

wspólnie, razem. Dziękuję Panu bardzo i dziękuję wszystkim. (brawa)  

Proszę Państwa proszę o zabranie głosu teraz naszego gościa Pana Arkadiusza 

Bąka.   

Przewodniczący Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – A. Bąk – Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Goście! Dziękuję Pani Przewodniczącej za udzielenie głosu.  

Nie zgłosiłem tego wcześniej, ponieważ – mówiąc szczerze – nie planowałem 

przeszkadzania Państwu w obradach. Niemniej jednak, z uwagi na to,  

że jesteście Państwo już po absolutorium – gratulując absolutorium – Panie 

Prezydencie, Panu i Pani Prezydent Dębniak, i wszystkim Pana pracownikom, 

bo tak jak Pan wspomniał – to jest praca całego zespołu – chciałbym, jako 

mieszkaniec Ostrowca i Przewodniczący Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego poprosić Państwa o jedno – realizujemy wspólnie, jako 

województwo i nasze miasto, i nasz powiat wiele, naprawdę wiele rozwojowych 

projektów za ogromne pieniądze, które w tej kadencji możemy dobrze 

spożytkować. Dziękuję za dobre projekty, które Państwo przedstawiacie, 

dziękuję za to, że Ostrowiec jest aktywny i widać tą aktywność również  

w Urzędzie Marszałkowskim, czy perspektywy samorządu województwa. 

Możemy się wszyscy różnić na wielu niwach politycznych, osobistych, ale 
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jedno musimy przyznać, że nasze miasto po wielu latach ma pozytywny trend,  

ma pozytywne noszenie. Nasze województwo tego niezwykle potrzebuje  

z mojej perspektywy – mówię o województwie, bo Ostrowiec dla województwa 

pełni ogromną rolę. Przecież, jako mieszkańcy wiemy, że przez wiele lat 

niedocenianą rolę. Z perspektywy Kielc nie zawsze było widać w wielu, wielu 

dziesiątkach poprzednich lat potrzeb Ostrowca. Dzisiaj, kiedy Ostrowiec z Kielc 

bardzo dobrze widać korzystajmy z tej okazji i dziękuję Państwu za to,  

że korzystacie z tej okazji. Dziękuję przede wszystkim za tą inicjatywę 

dotyczącą terenów inwestycyjnych pod Nowym Zakładem. Ja o tym mówiłem 

wielokrotnie, że dopóki nie będziemy mieli dużych działek, będziemy mogli być 

jedynie petentem dla małych inwestorów, którzy po drodze do innych 

inwestycji, do innych lokalizacji będą widzieli nasze miasto. Dzisiaj możemy 

być celem i to jest Państwa Radnych jednogłośna, wszystkich zasługa, Pana 

Prezydenta tej determinacji, inicjatywy. Mamy również pieniądze przekazane  

z Urzędu Marszałkowskiego, z RPO na rozwijanie tych terenów, 

wykorzystujemy je i to bardzo dobrze. Chciałbym Państwa prosić, tak jak 

powiedziałem na wstępie o jedno – nie zepsujmy tego i tą dobrą linię 

współpracy i ten dobry kierunek powinniśmy kontynuować, bo jeszcze trochę 

pieniędzy w Regionalnym Programie Operacyjnym i w Funduszach 

Europejskich zostało. I taką przewagę, jaką zyskamy dzięki tym projektom  

i Państwa pracy w tej kadencji, i naszej pracy w Sejmiku, taką pozycję 

wyjściową sobie wypracujemy na następne perspektywy, gdzie już będziemy 

konkurować tylko własnymi zasobami. Dziękuję bardzo za tą współpracę  

w imieniu Sejmiku Województwa, w imieniu Pana Marszałka Jarubasa. i jeszcze 

raz gratulując absolutorium dziękuję wszystkim radnym za tą współpracę,  

też jako mieszkaniec województwa, no i oczywiście Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Bardzo dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. No, ze względu 

na tutaj na sąsiedztwo naszych rad osiedlowych zgodzę się, proszę bardzo. 

Radny Wł. Sajda – Ja mam pytanie. Panie Przewodniczący! No rozmawialiśmy, 

jak Pan przypomina sobie o – żeby województwo podjęło taką decyzję dla 

bezpieczeństwa mieszkańców miasta Ostrowca, naszego miasta o wymianę 

lamp – tych przy przejściach dla bezpieczeństwa, gdzie są drogi wojewódzkie, 

żeby wymienić te lampy na te wysokie Luxy, żeby ludzie, którzy przechodzą 

przez pasy byli bezpieczni. No bo teraz, co powiem – zdarzają się wypadki  

na przejściach dla pieszych przez to, że są nieoświetlone. I dziękuję bardzo  

i bardzo bym prosił, żeby Pan się tym tematem zajął. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – A. Bąk – Dziękuję. 

Rzeczywiście podjęliśmy tą rozmowę. Rozmawiałem już z Dyrektorem 

Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. Jeszcze dzisiaj jadąc na sesję – 

spodziewając się pytania o drogę wojewódzką dopytywałem Pana Dyrektora.  

Ta droga, oczywiście – mówię o ciągu drogi wojewódzkiej: Traugutta, Rondo  

i w górę do Radwana – jest w tej perspektywie, ten projekt, jak Państwo wiecie 
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– dofinasowany zresztą przez Państwa i przez Radę Powiatu – realizowany.  

No, czy zdążymy teraz szybko ją zrobić – jest zależne tylko od tego, 

jak z geodezją w naszym powiecie i mieście pójdzie, bo z tym mamy  

na końcówce tego projektu problem. Natomiast, jeżeli uda się to szybko 

zorganizować, to powinniśmy na początku przyszłego roku być gotowi  

do realizacji postępowań i zabezpieczania środków. O co też pewnie,  

jak wszystkie samorządy będziemy Państwa prosili tutaj o współpracę, ale już 

wiem, że wkład był po stronie projektowej, więc będziemy się starali realizować 

dalej. A póki co, na przyszły rok będziemy się cieszyć nową Bałtowską.  

To chociaż w tej części miasta będziemy mieli już zupełnie inaczej wyglądającą 

drogę wojewódzką. Dziękuję.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję Panu 

Przewodniczącemu. Widzę, że drugi nasz gość bardzo chciałby zabrać głos, 

poproszę Pana Jerzego Brożynę o zabranie głosu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Ostrowieckiego – J. Brożyna – Panie 

Prezydencie! Pani Prezydent! Szanowna Rado! Z tego miejsca chciałbym 

Państwu pogratulować – pogratulować sukcesu, pogratulować tego, że 

przyjęliście uchwałę, daliście zaufanie Panu Prezydentowi do dalszego 

działania. Nie jestem mieszkańcem Ostrowca Świętokrzyskiego, ale pracuję  

w tym mieście i widzę, że jest różnica w działaniu i to miasto się rozwija.  

I z tego miejsca chciałbym poprosić, dla dobra naszego Powiatu, o współpracę  

z Zarządem, z Radą Powiatu Ostrowieckiego dla dobra naszego wspólnego. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Myślę, że przed 

przerwą podziękuję w imieniu Radnych Prezydentowi za sympatyczny 

upominek, bo o tym myśleliśmy już dawno, żeby dostać takie znaczki.  

I po dwuletniej kadencji je mamy, a więc jest to bardzo sympatyczny gest. 

Bardzo dziękuję i ogłaszam 20 minutową przerwę.  

 

Przerwa w obradach sesji trwała od godz. 15.40 do godz. 16.10. 

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Państwa wznawiamy 

obrady. Następny punkt obrad naszej sesji z punktu trzeciego, podpunkt trzeci 

dotyczy projektu uchwały odnośnie bezprzetargowego wynajęcie gruntu przy  

ul. Świętokrzyskiej o powierzchni 2 600 m
2 

na okres 3 lat. Projekt tej uchwały 

był opiniowany przez komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii komisji.     

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Komisja pozytywnie 

zaopiniowała wspomniany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuje bardzo. Czy Państwo 

Radni chcieliby w tym temacie zabrać głos? Nie widzę, w takim razie – Andrzej 

Pałka? Proszę bardzo.  
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Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Mam tylko 

zapytanie – pod jaki cel to jest wzięte, proszę bliżej. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę o odpowiedź Panie 

Prezydencie.  

Prezydent J. Górczyński – Pani Naczelnik Targowska, bardzo proszę. 

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego UM – A. Targowska – O wynajęcie 

przedmiotowego gruntu wystąpił przedsiębiorca, który prowadzi działalność  

na sąsiedniej nieruchomości, to jest Przedsiębiorstwo „MAG CAR”. I wystąpił  

z prośbą o wynajęcie pod składowanie kamienia ozdobnego. Tak to określił we 

wniosku. Ma zagospodarować ten grunt wspólnie z własną nieruchomością.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby jeszcze zapytać w tym temacie? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowani projektu uchwały dot. bezprzetargowego wynajęcia 

gruntu przy ul. Świętokrzyskiej. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę przyjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie bezprzetargowego wynajęcia 

gruntu przy ul. Świętokrzyskiej. 

 

Patrz uchwała Nr XLV/33/2017 – załącznik nr 9 do protokołu. 

 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I kolejny projekt uchwały 

dotyczy sprzedaży działek gruntu położonych przy ul. Kolonia Robotnicza,  

tj. trzy działki gruntu. W projekcie uchwały są wymienione powierzchnie 

działek. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju 

Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji o opinię komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik –Pani Przewodnicząca! 

Komisja również pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają uwagi do projektu tej uchwały? Przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały dotyczącej – proszę – no, nie zauważyłam, przepraszam. 

Proszę Radny A. Pałka. 

Radny A. Pałka – Nie, nie obrażam się. Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Pani Wiceprezydent! Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście!  

Ze względu na to, że to jest na moim terenie i troszeczkę akurat jest jedna  

z działek, o którą występowałem wcześniej w interpelacjach, bo jest tam ta stara 

świetlica, jak zapewne sobie przypominamy. Myślę, że zostały dwa kolejne 

rozwiązania, jakie – jedno już znam, drugie Pan Prezydent ma w pamięci. 

Rozumiem, że będzie to zrealizowane. To tylko tyle chciałem się upewnić. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kto jest za przyjęciem projektu 

uchwały dot. sprzedaży działek gruntu poł. przy ul. Kolonia Robotnicza –  
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kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę 

przyjęliśmy jednomyślnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży działek gruntu. 

 

Patrz uchwała Nr XLV/34/2017 – załącznik nr 10 do protokołu. 
 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy sprzedaży działek gruntu położonych przy ul. Północnej. I tu jest 

łącznie siedem działek. Projekt był opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczego Komisji o opinię komisji. 

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Komisja pozytywnie 

zaopiniowała wniosek. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały dotyczącego sprzedaży działek gruntu 

położonych przy ul. Północnej. Łącznie siedem działek. Kto jest za przyjęciem 

projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży działek gruntu. 

 

Patrz uchwała Nr XLV/35/2017 – załącznik nr 11 do protokołu. 

 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) w postaci prawa 

własności działki gruntu położonego przy ul. Kolonia Robotnicza  

o powierzchni 0,0081 ha do Miejskich Wodociągów i Kanalizacji. Projekt 

uchwały był opiniowany również przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. 

Proszę Radnego Kamila Stelmasika o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Pani Przewodnicząca! 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt niniejszej uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały dotyczącego wniesienia wkładu niepieniężnego  

w postaci prawa własności działki gruntu poł. przy ul. Kolonia Robotnicza.  

Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wniesienia wkładu 

niepieniężnego (aportu) w postaci prawa własności działki gruntu. 

 

Patrz uchwała Nr XLV/36/2017 – załącznik nr 12 do protokołu. 
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7) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy nabycia nieruchomości położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim  

na rzecz Gminy Ostrowiec do gminnego zasobu nieruchomości, tj. działka  

o powierzchni 0,0305 ha. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Komisja również 

pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie głosujemy 

projekt uchwały dotyczący nabycia nieruchomości położonej w Ostrowcu 

Świętokrzyskim na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski do gminnego zasobu 

nieruchomości. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości 

położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim.  

 

Patrz uchwała Nr XLV/37/2017 – załącznik nr 13 do protokołu. 

 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I kolejny projekt uchwały   

w sprawie nabycia nieruchomości – dotyczy nieruchomości położonej przy 

Alei 3 Maja o powierzchni 0,5308 ha. Projekt uchwały był również opiniowany 

przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji  

o opinię komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie głosujemy 

projekt uchwały dot. nabycia nieruchomości przy Alei 3 Maja. Kto jest za 

przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości.  

 

Patrz uchwała Nr XLV/38/2017 – załącznik nr 14 do protokołu. 

 

9) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały   

dotyczy nabycia nieruchomości położonych w rejonie ul. J. Samsonowicza  

i ul. Rudzkiej oznaczonych numerami 66 i 70/2. Pierwsza nieruchomość  

o powierzchni 0,2570 ha, a druga – 0,2454 ha. Projekt również opiniowany 

przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji  

o zabranie głosu.  
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Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Pani Przewodnicząca! 

Komisja również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Proszę Radnego Andrzeja Pałkę o zabranie 

głosu. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście! Cieszy fakt, że ten 

„ser szwajcarski”, który był tak dziurawy, zaczyna się zagęszczać. I Panie 

Prezydencie, proszę tak dalej, oby już aglomerat cały powstał. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby w tym temacie zabrać głos? Nie widzę, w takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały dot. nabycia nieruchomości 

oznaczonej numerami 66 i 70/2 w rejonie ul. J. Samsonowicza i ul. Rudzkiej. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości.  

 

Patrz uchwała Nr XLV/39/2017 – załącznik nr 15 do protokołu. 

 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy nabycia nieruchomości położonej w rejonie ulic również  

J. Samsonowicza i Rudzkiej, tj. jedna nieruchomość oznaczona nr 85  

o powierzchni 0,2697 ha. Projekt był, jak poprzednie, opiniowany przez 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Komisja również ten 

projekt uchwały poparła. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały dotyczącego nabycia nieruchomości oznaczonej nr 85 

położonej w rejonach ulic Jana Samsonowicza i Rudzkiej. Kto jest za 

przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości.  

 

Patrz uchwała Nr XLV/40/2017 – załącznik nr 16 do protokołu. 

 

11) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I kolejna z tej serii, kolejny 

projekt uchwały dotyczy nabycia nieruchomości położonej w rejonie ulic 

również Jana Samsonowicza i Rudzkiej oznaczonej numerem 90/1  

o powierzchni 0,0693 ha. Poproszę Przewodniczącego Komisji Strategii  

i Rozwoju Miasta o opinię komisji.  
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Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Pani Przewodnicząca! 

Komisja również zaopiniowała pozytywnie ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie głosujemy 

projekt uchwały dotyczy nabycia nieruchomości o nr 90/1 położonej  

w rejonach ulic Jana Samsonowicza i Rudzkiej. Kto jest za przyjęciem projektu 

tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości.  

 

Patrz uchwała Nr XLV/41/2017 – załącznik nr 17 do protokołu. 

 

12) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I kolejny projekt dotyczy 

nabycia nieruchomości położonej również w rejonie tych samych ulic, jak 

poprzednio oznaczonej nr 95 o powierzchni 0,0549 ha. Proszę o opinię komisji 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta w tym temacie.  

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Pani Przewodnicząca! 

Komisja również zaopiniowała pozytywnie ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają zapytania do projektu tej uchwały? Proszę o zabranie głosu Radnego 

Andrzeja Pałkę.  

Radny A. Pałka - Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście! Wspomniałem 

wcześniej przy pierwszym projekcie, który już stał się uchwałą stanowiącą,  

że ładnie zabudowujemy ten „szwajcarski ser” i chyba trzeba tak powiedzieć,  

co się pojawia, jakaś własność,  na której można coś zadziałać, to Pan Prezydent 

skrupulatnie to wykorzystuje. Bardzo to miłe jest. Myślę, że Pani Skarbnik tam 

dba o to, żeby wystarczyło finansów na pozyskiwanie i chyba powtórzę raz 

jeszcze – oby tak dalej i jak najszybciej.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są dalsze 

pytania w tym temacie? Nie widzę, przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały dotyczącego nabycia nieruchomości oznaczonej nr  95 o powierzchni 

0,0549 ha w rejonach ulic Samsonowicza i Rudzkiej. Kto jest za przyjęciem 

projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.   

  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości.  

 

Patrz uchwała Nr XLV/42/2017 – załącznik nr 18 do protokołu. 

 

13) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały  

w sprawie „Zmiany części „Zmiany Nr 6 części miejscowego planu ogólnego 
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zagospodarowania przestrzennego miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 

położonej w rejonie ulic Grabowiecka, Graniczna, Las Rzeczki”” – 

uzupełnienie w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody 

Świętokrzyskiego Znak: SPN.III.4130.21.2016 z dnia 18 października  

2016 r.  Projekt był opiniowany również przez Komisję Strategii i Rozwoju 

Miasta. Proszę o opinię komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii RM – K. Stelmasik – Niniejszy projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju 

Miasta. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie głosujemy 

projekt uchwały – przepraszam, proszę bardzo, proszę bardzo o zabranie głosu. 

No więc właśnie, tak się troszeczkę pochylił nad materiałami, ale proszę Radny 

Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Dziękuję bardzo Koledzy! Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Pani Wiceprezydent! Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście! 

Trochę tej historii znam tego terenu. No zbieżność jest, że takie samo nazwisko, 

jakie ja noszę, chociaż ja jestem przybysz do Ostrowca. Nie mam tu rodziny. 

Ale człowiek zabiegał o coś innego, że teren sąsiadujący jest dla niego 

zagrożeniem – prawda: zapylania, i podobnie. Znam człowieka, bo z nim 

współpracowałem w swoim czasie. A tak podkreślę jedno – budowało się ulice 

w tzw. inwestycyjnych czynach społecznych. Udział było 30% do wybudowania 

ulicy i tak powstawał majątek, i Gminy też, bo trzeba było przekazać – prawda, 

na własność Gminy. Dzisiaj się buduje w innym układzie i za to też są wielkie 

podziękowania na ręce Pana Prezydenta i dla jego zespołu, który pilnuje 

finansów, a tutaj wrócę – człowiek chodził, że działkę podzielił na trzy części  

i miał taką możliwość, i stało się odwrotnie, po jak to się mówi wydaniu 

nakazowym Wojewody, że może to co najwyżej dwie działki poczynić. Chciał 

dobrze, no wyszło, jak wyszło. Jeżeli jest to możliwe, bo słyszałem, że jest to 

zaskarżone, to myślę, że można zaspokoić tego człowieka, by mógł zrealizować 

swoje. Co więcej powiem – nawet tam orzeczenia sądowe są na korzyść tegoż 

człowieka, prawda? Ale, jakoś te papiery, jakoś podejście – nie wiem, być może 

jakiejś jednej osoby jest w tym duchu i dlatego są problemy. Nie będę tu 

ukrywał, bo nie znam bliżej i nie chciałbym nawet zagłębiać się za bardzo. 

Jeżeli można by było wyjaśnić o co tu bliżej chodzi, to bardzo bym prosił. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – To poprosimy o wyjaśnienia  

w takim razie.  

Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju UM – D. Smoliński – Pani 

Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Jeżeli chodzi o zmianę 

tego planu, tutaj działamy zgodnie z rozstrzygnięciem Wojewody. Jeżeli chodzi 

o działki tutaj Pana Pałki, niestety musimy postąpić zgodnie z rozstrzygnięciem 

Wojewody. Nie możemy tam tworzyć kompleksów mniejszych niż 1500 m
2. 
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i być zgodną ze studium uwarunkowań zagospodarowania miasta. Jeżeli dojdzie 

w najbliższym czasie do zmiany tego studium dopiero modyfikacja tych działek 

będzie możliwa i zwiększenie ilości tych działek do trzech, a nie dwóch po  

1500 m
2
,
 

jak w tej chwili jest obecnie w planie, i zgodnie ze studium 

uwarunkowania. W poprzedniej uchwale, w której rzeczywiście mieliśmy do 

czynienia z trzema działkami po 1000m
2  

– niestety Wojewoda zakwestionowała 

nam możliwość takiego rozwiązania. Dlatego też musieliśmy powrócić do 

pierwotnego rozwiązania, które w tej chwili będzie zgodne ze studium. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ta odpowiedź 

zadawala Radnego? 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Po prostu padło pytanie Panie 

Prezydencie – powiem szczerze, że ze względu na to, że tok postępowania trwa 

dalej zapewne się wstrzymam. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałbym zabrać głos? Nie widzę, w takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały dotyczącego „Zmiany części 

„Zmiany Nr 6 części miejscowego planu ogólnego zagospodarowania 

przestrzennego miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, położonej w rejonie ulic 

Grabowiecka, Graniczna, Las Rzeczki”” – wraz z uzupełnieniem. Kto jest za 

przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czyli  

20 głosami za, przy jednym wstrzymującym się przyjmujemy – widziałam 

Kolegę Sajdę. Tak, czyli przy 18 głosach za i 3 wstrzymujących się 

przyjmujemy projekt uchwały. Chcę tu jeszcze dodać, że do tego projektu 

uchwały jest taka mała autopoprawka dotycząca dosłownie zmiany w Dzienniku 

Ustaw, która wprowadza już aktualny stan prawny od 2 czerwca, tj. publikator 

już 2017 roku, a poz. 1073. To takie małe uzupełnienie do projektu tej uchwały.   

Radni RM – przy 18 głosach za, przy barku głosów przeciwnych i 3 głosach 

wstrzymujących się – podjęli uchwałę w sprawie „Zmiany części „Zmiany Nr 6 

części miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego, położonej w rejonie ulic Grabowiecka, Graniczna, 

Las Rzeczki”” – uzupełnienie w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym 

Wojewody Świętokrzyskiego Znak: SPN.III.4130.21.2016 z dnia 18 października 

2016 r.   

Patrz uchwała Nr XLV/43/2017 – załącznik nr 19 do protokołu. 

14) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Teraz przechodzimy do 

projektu uchwały dotyczącej obniżenia wskaźników procentowych, 

wpływających na wysokość dodatku mieszkaniowego. I tutaj jest mała 

autopoprawka, bo kilkakrotnie mieliśmy wymieniany projekt tej uchwały  

i w ostatnim już projekcie należy dodać w drugim zdaniu w preambule  

po pozycji 730 pozycję „i 935”. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 
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Samorządową oraz Komisję ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących Komisji  

o opinię Komisji. Przewodniczący Komisji Samorządowej. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej – U. Uba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Przewodnicząca 

Komisji ds. Rodziny. 

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Proszę Radnego Dariusza Kaszubę. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Pani Prezydent! 

Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! Mamy zająć się uchwałą w sprawie 

obniżenia wskaźników procentowych. Byliśmy chyba wszyscy na komisjach, 

podczas których usłyszeliśmy rozszerzoną wersję uzasadnienia i ja miałbym 

takie pytanie – czy ta, rzeczywiście pogłębiona analiza wykazuje bezwzględną 

konieczność wykonania tego ruchu? Przypomnę, że będzie to zmniejszało  

o 20 punktów procentowych dodatki mieszkaniowe, jakie otrzymują nie 

wszyscy mieszkańcy naszej gminy, ale te osoby, które są raczej w trudnej 

sytuacji i raczej w podeszłym wieku. Usłyszeliśmy podczas obrad komisji  

o tym, że Ostrowiec jest miastem o zaawansowanej starości demograficznej.  

To fakt. I stąd moje pytanie – czy w tej sytuacji warto sięgać po te niezbyt 

wielkie oszczędności dokonane kosztem właśnie ludzi, którym coś w życiu nie 

wyszło. Bo generalnie ci, którzy ubiegają się o pomoc, mają sytuację gorszą,  

niż – przypuszczam – my wszyscy i dlatego też prosiłbym o odpowiedź,  

czy rzeczywiście konieczne jest – jako, że w uzasadnieniu nie jest napisane  

o konieczności tylko o możliwości podjęcia uchwały o podwyższeniu lub 

obniżeniu. Dlatego też prosiłbym o powtórzenie tutaj kwestii odpowiedzi, czy 

rzeczywiście jest to aż tak zasadne, że musimy taki ruch dzisiaj głosować. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby jeszcze zapytać w tym temacie? W takim razie proszę  

o udzielenie odpowiedzi Radnemu Dariuszowi Kaszubie. 

Wiceprezydent Miasta – M. Dębniak  – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! 

Projekt tej uchwały jest jakby też początkiem porządkowania pomocy 

społecznej. Przyjęte 70% dawno, dawno temu, wtedy kiedy weszła w ogóle 

ustawa o dodatkach mieszkaniowych, było w zupełnie innej sytuacji Ostrowca. 

MOPS dokonał bardzo gruntownej analizy, biorąc pod uwagę określoną do tyłu 

liczbę kilku lat. Proszę zauważyć, że spada ilość dodatków mieszkaniowych,  

a to też pokazuje, że lepsza jest kondycja finansowa poszczególnych rodzin. 

Dodatek mieszkaniowy w wysokości tych 70% rodzi też pewnego rodzaju 

patologię, gdyż do dodatku mieszkaniowego nie bierze się praktycznie 

wszystkich świadczeń, które dane osoby otrzymują z Miejskiego Ośrodka 
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Pomocy Społecznej. Ja Państwu powiem taką sytuację. Dużo dodatków 

mieszkaniowych otrzymują np. emerytki, emeryci, którzy niby tu prowadzą 

gospodarstwo, ale mieszka z nimi na przykład – i to jest fakt autentyczny – 

samotna matka z trójką dzieci. Ona otrzymuje w całości ten dodatek, który przy 

tym układzie pokrywa praktycznie wszystkie koszty mieszkaniowe, natomiast 

jej rodzina, czyli córka samotnie wychowująca troje dzieci, korzysta ze 

świadczeń MOPS-owskich, których się nie wlicza do dochodu. I w tej chwili  

z „500+” dochody tej rodziny, tej matki samotnie wychowującej troje dzieci – 

ponad 5.000 zł. Te ponad 5.000 zł to jest „500+” oraz wszelkiego rodzaju 

świadczenia, które są wypłacane przez miesiąc w formie stałych, celowych 

zasiłków. To również pokazuje pełen obraz. Dla informacji, proszę Państwa, na 

1 mln 400 tys. wypłaconych dodatków mieszkaniowych, ta sama grupa 

beneficjentów otrzymała 3 mln innych świadczeń, których się z kolei nie wlicza 

do dochodu. Proszę zauważyć – jak Pan Radny to spostrzegł – że w naszym 

mieście przybywa ludzi starszych. Teraz ta pomoc społeczna musi się 

przekierunkowywać przede wszystkim na usługi opiekuńcze, usługi 

pielęgnacyjne, na wszelkiego rodzaju schroniska, DPS–y. Tych ludzi, ludzie 

żyją coraz dłużej, ich coraz bardziej przybywa i będzie rosnąć kwota na zasiłki 

opiekuńcze. MOPS musi już powoli zmierzać w tym kierunku. Tak naprawdę, to 

ta obniżka jest na poziomie około 30 zł – części emerytów, osób, które mające 

1000 zł, a mieszkające w lokalu, który ma centralne ogrzewanie i ma emeryturę 

na poziomie 1000 zł, nie dotknie. W pozostałych przypadkach będzie to 15, czy 

około 30 zł. To może są niewielkie oszczędności, bo to w skali roku powinno 

być w granicach 180 tys. zł, ale my musimy się przygotować na zupełnie inne 

działania też MOPS–u i na objęcie grupą docelową przede wszystkim osób 

starszych, bo z tym, proszę Państwa, będziemy mieć największe problemy. Tak 

naprawdę, w 2014 roku złożonych było wniosków o dodatek mieszkaniowy 

1810, w 2016 – 1487. To też powoduje, że większa ilość osób jest w stanie sama 

zaspokoić swoje potrzeby mieszkaniowe. Spada nawet liczba wniosków 

dotyczących dodatków mieszkaniowych dla naszego zasobu. To obrazuje 

pewnego rodzaju sytuację. Wiele już miast obniżyło te dodatki. W momencie, 

kiedy ten dodatek np. gdzie są dwie rodziny zameldowane w danym lokalu, 

praktycznie zaspokaja całkowicie potrzeby finansowe, ale są dochody, których 

się do tego dodatku nie wlicza, to jednak rodzi swego rodzaju taką patologię 

nierówności społecznych, bo nawet tą skrajną sytuację, którą Państwu 

powiedziałam, to wiele osób pracujących za najniższą krajową też by chciało 

mieć. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały dotyczącej obniżenia 

wskaźników procentowych, wpływających na wysokość dodatku 

mieszkaniowego. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? 
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Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że przy 3 głosach wstrzymujących i 16 głosach 

za, przyjęliśmy uchwałę. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: za – 16, przy 3 głosach wstrzymujących się 

 i braku głosów przeciwnych – podjęli uchwałę w sprawie obniżenia wskaźników 

procentowych, wpływających na wysokość dodatku mieszkaniowego. 

 

Patrz Uchwała Nr XLV/44/2017 – załącznik nr 20 do protokołu. 

 

15) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Następny projekt uchwały 

dotyczy wykazu kąpielisk na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, 

obowiązującego w roku 2017. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu, Komisję Samorządową oraz Komisję 

ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących Komisji o opinię Komisji. 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Poproszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu o opinię 

Komisji. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Mikrofon mi zginął gdzieś. Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Wiceprzewodniczącą Komisji Samorządowej o zabranie głosu. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej – U. Uba –Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącą Komisji ds. Rodziny. 

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały dotyczącej wykazu kąpielisk na terenie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski, obowiązującego w roku 2017. Kto jest za przyjęciem 

projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wykazu kąpielisk na terenie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2017 roku. 

 

Patrz Uchwała Nr XLV/45/2017 – załącznik nr 21 do protokołu. 

 

16) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Następny projekt uchwały 

dotyczy Regulaminu Ośrodka Wypoczynkowego „Gutwin”, wchodzącego  

w skład jednostki budżetowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski – Miejskiego 
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Ośrodka Sportu i Rekreacji w Ostrowcu Świętokrzyskim. Projekt uchwały 

był opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu, 

Komisję Samorządową oraz Komisję ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących 

Komisji o opinię Komisji. Przewodniczący Komisji Edukacji. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Wiceprzewodnicząca 

Komisji Samorządowej. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej – U. Uba –Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącą 

Komisji ds. Rodziny. 

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały dotyczącej Regulaminu Ośrodka 

Wypoczynkowego „Gutwin”, wchodzącego w skład jednostki budżetowej 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski – Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji  

w Ostrowcu Świętokrzyskim. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie Regulaminu Ośrodka 

Wypoczynkowego „Gutwin”, wchodzącego w skład jednostki budżetowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski – Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. 

 

Patrz Uchwała Nr XLV/46/2017 – załącznik nr 22 do protokołu. 

 

17) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu w kwocie 

200.000 zł. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu, Komisję 

Samorządową oraz Komisję ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących Komisji 

 o przedstawienie opinii Komisji. Przewodniczący Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Wiceprzewodnicząca 

Komisji Samorządowej. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej – U. Uba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodnicząca 

Komisji ds. Rodziny. 



41 
 

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

chcieliby zabrać głos przy okazji projektu tej uchwały? Najpierw może poproszę 

Mariusza Łatę. 

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Tutaj, jako 

projektodawcy, jako wnioskodawcy do Pana Prezydenta, chciałbym podkreślić, 

że to jest już kolejna inicjatywa Radnych Rady Miasta. Po działaniach 

dotyczących onkologii, po działaniach Pań dotyczących poprawy sytuacji  

na ginekologii, na Oddziale Ginekologicznym, tym razem mężczyźni z Klubu 

Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława Górczyńskiego, podjęli taki 

wniosek. Może ja, jako mężczyzna „po czterdziestce”, jestem najbardziej 

uprawniony do tego, jeżeli chodzi o grupę ryzyka – a mianowicie, mając na 

uwadze dobro pacjentów ostrowieckiego Szpitala, zwróciliśmy się do Pana 

Prezydenta o podjęcie działań mających na celu wsparcie finansowe tej 

placówki. Naszą inicjatywę uzasadniamy tym, że zdrowie i właściwa opieka 

lekarska jest obecnie najwyżej cenionym dobrem. Placówki szpitalne udzielają 

kompleksowych usług medycznych poprzez zespoły lekarzy, pielęgniarek,  

z jednoczesnym wykorzystaniem specjalistycznego sprzętu. Niestety, tego 

sprzętu, niekiedy podstawowego, w ostrowieckim Szpitalu brakuje. Dlatego też, 

po rozmowach z pacjentami, wnioskujemy o wygospodarowanie środków 

finansowych na zakup aparatu echokardiograficznego na potrzeby Oddziału 

Kardiologii. Szacujemy, że koszt zakupu tego sprzętu wyniesie około  

200 tysięcy złotych – tutaj następują podpisy wszystkich mężczyzn 

wchodzących w skład Klubu Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława 

Górczyńskiego. Ja mogę mieć tylko nadzieję, że Państwo Radni zagłosują  

za przyjęciem tego, a samorząd, który jest organem prowadzącym dla Szpitala, 

wyasygnuje odpowiednią kwotę, by jeszcze wspomóc ten oddział w sprzęt 

potrzebny na tym oddziale, a potrzebny wszystkim mieszkańcom naszego 

miasta. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Włodzimierza Sajdę  

o zabranie głosu. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Panie Prezydencie! Ja chciałem taki wniosek złożyć – jeżeli 

miasto i my – radni decydujemy się na to, na pomoc finansową, czy Szpitala, 

czy Straży, czy Policji, czy np. drogi, Panie Prezydencie to, żeby to była 

informacja np. przy budowie dróg, że miasto tyle i tyle wspiera inicjatywy 

budowy dróg. I następna sprawa. Tutaj, na to echo serca do Szpitala, chciałem 

powiedzieć, że na tym urządzeniu tez powinna być taka wizytóweczka, że to 

wspiera miasto. I w ogóle na wszystkim, gdzie jest taka pomoc finansowa, żeby 

to tak było, bo to jest, tak powinno być, jak jest w innych miastach. Dziękuję 

bardzo. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Prosił o zabranie głosu Radny 

Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Szanowni Państwo! Myślę, że ta inicjatywa jest godna 

pochwały, z tym, że wątpliwości nasuwają się w jednym miejscu. Czy była 

czyniona analiza kosztów – tutaj pytanie do Kolegi Radnego Łaty, bo jest 

pytanie o wartość całości zakupu. To jest pierwsze pytanie. 

Radny M. Łata – Szacunkowe, szacowaliśmy oczywiście, ale nie możemy 

założyć ile szpital po przetargu osiągnie, jaką kwotę. Tego nie jesteśmy w stanie 

przewidzieć. My mogliśmy szacować po prostu takie koszty. 

Radny D. Kaszuba – Rozumiem. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Wy, Państwo będziecie sobie 

tak dyskutować sami, czy co? Bo tak mi się trochę wydaje… 

Radny D. Kaszuba – Wydaje mi się, że nie oddałem głosu jeszcze, Pani 

Przewodnicząca. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – No to w takim razie proszę  

o kontynuację. 

Radny D. Kaszuba – Jeśli mogę kontynuować, dziękuję bardzo. W tej sytuacji, 

może by rozwiązać to troszkę inaczej. Mam propozycję, może jakaś forma 

wniosku, tak, żebyśmy byli pewni, że ten aparat zostanie kupiony i będzie służył 

wszystkim mieszkańcom, nie tylko mężczyznom, naszego powiatu. I tu pytanie 

też do Pani Skarbnik – czy byłaby możliwość jednak zaryzykowania 

zwiększenia tych  środków do sumy 250 tys. zł, tak, żeby ten aparat kupić. 

Dlaczego to mówię? Nie dlatego, że chcę podbić pieniądze, które chcę 

wyprowadzić z budżetu miasta bynajmniej, tylko dlatego, ze napotkałem różne 

opinie na temat jakości i ceny tego sprzętu. Więc jeżeli mamy partycypować – 

tak, jak słyszałem wstępnie w 2/3, w ½, czy w ¾, no to większa byłaby ta 

pewność, że ten sprzęt zostanie kupiony. Jeśli to możliwe, bardzo bym prosił. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Pana Prezydenta 

o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo! To jest inicjatywa 

Państwa. My znaleźliśmy wspólnie tutaj przesunięcie. Nie wybudujemy kawałka 

drogi albo nie zrealizujemy jakiegoś remontu i stąd jest taka możliwość, żeby to 

takiej kwoty tego wsparcia udzielić. Ja jestem przekonany, że to jest nasza 

dobrowolna inicjatywa i że ten aparat, to echo serca będzie służyło nie tylko 

mieszkańcom miasta Ostrowca Świętokrzyskiego ale szerzej – mieszkańcom 

naszego Powiatu Ostrowieckiego i innych ościennych powiatów, bo chciałbym, 

żeby nasz szpital był naprawdę na wysokim poziomie i stąd, pochylając się nad 

tą propozycją, nad tym wnioskiem, zasugerowaliśmy się, żeby do takiej kwoty 

tą propozycję udzielić. Słusznie zauważył Pan Przewodniczący Mariusz Łata,  

że to po przetargu dokładnie wyjdzie kwota. To jest tak, jak z budową basenu – 

jak byśmy powiedzieli, że mamy 9 milionów, to mogła by być realizacja za 9. 
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Tak więc, podchodząc racjonalnie i oszczędnościowo, szanując publiczny grosz 

i publiczną złotówkę – a my to robimy świetnie – sugerujemy, aby to zostało  

w takiej formule, natomiast, jak się po przetargu okaże, że jest deko wyżej,  

a Powiatu nie stać na to, żeby dołożyć parę złotych, to myślę, że pochylimy się 

wspólnie z Państwem i dołożymy tą końcówkę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę, jeszcze Radny 

Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca! Jeszcze ad vocem. 

To jaka jest w końcu proporcja dołożenia się do tego zakupu, bo słyszałem 

różne i prosiłbym o jej podanie. Przetarg – przetargiem, oczywiście, z tym,  

że te 200 tysięcy będzie jaką częścią przewidywanej kwoty? Całością?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Panie Prezydencie. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Mam przed sobą tutaj dwa dokumenty, na których obydwóch jest kwota  

200 tysięcy złotych. Żebyśmy się dobrze zrozumieli, to jest wnioskowane przez 

radnych wszystkich, mam nadzieję, poparte przez wszystkich radnych, 

natomiast jest to konsultowane też ze środowiskiem medycznym. Mam nadzieję, 

że nie zaszkodzę tu kolejnej osobie, kolejnej pani doktor i może nikt następny 

nagany nie dostanie, bo to są przykre rzeczy i nie chciałbym, żeby ci, którzy,  

że tak powiem, będą potrzebowali, nie daj Boże, nie trafili na ten oddział i żeby 

nie musieli z tego korzystać. Natomiast chcę podkreślić jeszcze raz – my 

wychodzimy z taką inicjatywą i uważam, że to jest nasza dobrowolna inicjatywa 

i to bardzo dobrze, że Państwo zwróciliście się z taką sugestią, bo – przypomnę  

i jeszcze raz dziękuję wszystkim Paniom i Panom też – rok temu głosowaliśmy 

pomoc, a nie musieliśmy tego robić. Umówmy się – to nie my mamy za zadanie 

prowadzić szpital, chociaż my może byśmy go lepiej prowadzili. Natomiast rok 

temu daliśmy dotację, daliśmy celowo pieniądze na ginekologię, stąd teraz 

inicjatywa na kardiologię. I tutaj, z szacunku dla osób, lekarzy pracujących  

na tym oddziale i w podziękowaniu tez za ich trud, bo – Szanowni Państwo, 

proszę przepytać tam swoich współpracowników, kolegów, ile ma ten istniejący 

aparat – on się już wyeksploatował. To nie my powinniśmy o to wnioskować. 

Natomiast to ma służyć wszystkim, więc jestem przekonany, że jak nie będzie 

jednostkę prowadzącą stać, to dołożymy. Jesteśmy przygotowani w razie czego. 

Na tą chwilę idziemy w 100%. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Prosił o głos 

Włodzimierz Sajda. Proszę bardzo. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado!  

Ja myślę, żeby zamknąć tą dyskusję, bo na temat zdrowia to nie powinno być 

żadnej dyskusji, tylko każdy powinien podnieść rękę i zagłosować nad tym,  

bo to jest strata czasu. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę, jeszcze Radny Mariusz 

Łata. 
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Radny M. Łata – Ja tylko tak, z takim zapytaniem. Czy – bo tutaj padła 

propozycja, żeby oznakować taki sprzęt – jest to możliwe, że na etapie 

porozumienia, czy umowy podpisanej z drugą stroną, możemy zawrzeć sobie 

takie – jako Rada Miasta, Gmina Ostrowiec – możemy zawrzeć sobie takie 

porozumienie, czy wzór takiego porozumienia, że takie oznakowanie powinno 

nastąpić? 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę jeszcze Radnego Andrzeja 

Pałkę o zabranie głosu. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście! Mam nadzieję,  

że Powiat tej dobrej woli nie odrzuci – to jest raz. Bo jak się przejawiają 

pytania, różnie można odebrać. Znamy z historii – przydzielone, przeznaczone  

i wróciły z powrotem. Bardzo dobrze, że nawet niższa kwota jest – tak, jak Pan 

Prezydent podkreślił – przecież to jest potrzebne do negocjacji, to jest typowo 

handlowe i bardzo dobrze, bo jak pokażemy górną granicę, będzie wzięta górna. 

Jak pokażemy niższą, jest do negocjacji. Ja przepraszam, powiem – nawet „po 

krakowsku” – różnice może na pół się do podzielić i jesteśmy już „w domu”, bo 

połowę z tego mamy już tu, w Gminie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze, proszę 

Radny Mariusz Łata. 

Radny M. Łata – Zamiast zastanawiać się, czy wystarczy, czy nie wystarczy, to 

myślę, że drugi samorząd również mógłby dodatkowe urządzenie do tego echa 

serca dokupić, żeby służyło większej liczbie osób do badania. Miejmy taką 

nadzieję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Panie Prezydencie. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Zamykając dyskusję. Szanowni Państwo! 

Wzorem umów o dofinansowanie z innymi organami, z innymi jednostkami, jest 

taka możliwość i myślę, że tutaj Pani Skarbnik i naczelnicy merytoryczni,  

w umowie porozumienia będzie zawarte takie sformułowanie na wniosek 

Państwa Radnych. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś w tym 

temacie chciałby głos zabrać? W takim razie przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Ostrowieckiemu. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu. 

 

Patrz Uchwała Nr XLV/47/2017 – załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy finansowej… 
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Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Jeżeli mogę… 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę bardzo. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Ja z tego miejsca, dziękując Państwu, 

chciałbym wyrazić podziękowanie dla wszystkich ostrowieckich lekarzy  

i personelu medycznego, którzy pracują na tym oddziale i mam nadzieję, że im 

to nie zaszkodzi, że miasto przekazało im taki sprzęt, taką dotację. Dziękuję 

bardzo. 

 

18) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej dla 

Województwa Świętokrzyskiego. Jest to pomoc w kwocie 50.000 zł na 

wykoszenie wałów, utrzymanie stanu technicznego wałów rzek: Kamiennej, 

Modły i Szewnianki. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji 

Budżetu o zabranie głosu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta o opinię Komisji. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja Strategii i Rozwoju Miasta również pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania. Proszę, Włodzimierz Sajda. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Panie Prezydencie! To trzeba załatwić jak najszybciej. Ta 

trawa, jak się wejdzie na wał, to człowieka nie widać. Jeszcze, nie daj Boże, 

jakby teraz były opady i podniesiony stan wód w korycie – ja będę mówił tylko 

o Pokrzywiance, co u nas płynie przez osiedle – no to murowana jest powódź. 

No, żeby do tego stanu dopuścić, żeby ta trawa tak urosła i żeby nie kosić? 

Myślę, że to przyspieszy, bo ludzie się martwią bo przychodzą do mnie. Ja 

byłem, objeździłem ten wał i jest katastrofa z tą trawą. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś jeszcze  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym temacie? Nie widzę. Pan 

Prezydent, proszę bardzo. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Słuszna uwaga Pana Radnego. To, co Państwo macie teraz przed chwilą  

i uchwała, którą będziecie głosować, świadczy o tym, że dostrzegamy ten 

problem i że go widzimy i stad wspieramy, żeby móc, żeby zobligować, żeby 

przyspieszyć te działania, ale jestem przekonany, Panie Radny, że w przyszłym 

roku tego problemu nie będzie, bo powstała taka nowa jednostka rządowa – 
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Wody Polskie – i w przyszłym roku może ta instytucja, już nie będziemy 

dokładać, bo to jest nie nasze zadanie, sama będzie dbać o właściwy standard.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 

uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały dotyczącej udzielenia 

pomocy finansowej dla Województwa Świętokrzyskiego? Kto jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Patrz Uchwała Nr XLV/48/2017 – załącznik nr 24 do protokołu. 

 

19) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały  

w sprawie – zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2017. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu o opinię Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2017. Kto jest za przyjęciem tej 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2017 rok. 

 

Patrz Uchwała Nr XLV/49/2017 – załącznik nr 25 do protokołu. 

 

19) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I kolejny, już ostatni projekt 

uchwały w tym naszym dzisiejszym porządku obrad to jest zmieniająca 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2017 – 2023. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji o opinię. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 – 2023. Kto 



47 
 

jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2017 

– 2023. 

 

Patrz Uchwała Nr XLV/50/2017 – załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 

Ad IV/ Sprawozdanie z monitorowania postępu w realizacji Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2016 

(załącznik nr 27 do protokołu): 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny punkt porządku obrad to 

jest Sprawozdanie z monitorowania postępu w realizacji Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2016. 

Otrzymaliście Państwo uzupełnienie do tego materiału, a mianowicie 

sprawozdanie z monitorowania postępu w realizacji Strategii Zrównoważonego 

Rozwoju  Gminy Ostrowiec za rok 2016 w porównaniu z rokiem 2015 

(załącznik nr 28 do protokołu). Powyższe sprawozdanie było przedmiotem 

obrad wszystkich komisji. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze zapytania do 

tego materiału? Nie widzę. Rozumiem w takim razie, że materiał ten 

przyjmujemy.  

 

 

 Ad V/ Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I kolejny punkt obrad naszej 

dzisiejszej sesji to interpelacje i zapytania. I prosiłabym o zgłaszanie się. Widzę 

Andrzeja Pałkę. Teraz to już nie wiem, jak kolejność zapisać. Zacznę od 

Włodzimierza Sajdy. Mamy Włodzimierza Sajdę, Artura Głąba, Kaszubę 

Dariusza, Małgorzatę Krysę, Pałkę Andrzeja mamy – kto jeszcze z tej strony – 

mamy Urszulę Ubę, Martę Woźnicką – Kuzdak, Włodka Steca, Daniela 

Strojnego, Mariusza Łatę i Giemzę Marka. Czy już wszyscy? No to w takim 

razie przechodzimy do interpelacji i zapytań. Proszę, pierwszy zabierze głos 

Włodzimierz Sajda. 

Radny Wł. Sajda – Dziękuję, Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Pani Prezydent!  

1) Pierwszą interpelację to mam, bo już ludzi nie widać na ul. Świętokrzyskiej, 

tak w pasie zieleni trawa urosła, że to jest niedopuszczalne. Nigdy takiego stanu, 

jak jest obecnie, nie było. 
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2) I Panie Prezydencie! W imieniu mieszkańców osiedla Hutniczego i nie tylko, 

ale i moim, chciałem Panu podziękować za wykonanie porządnie ulicy Staszica 

i ul. Sportowej. Ludzie są naprawdę ucieszeni. Chciałem podziękować Panu, 

Panu Radnemu Łukaszowi Dybcowi z Powiatu, no i Panu Sławkowi – 

Dyrektorowi MPRD. Naprawdę dziękuję za wykonanie tak dobrej pracy. 

3) I, Panie Prezydencie, jeszcze w imieniu, no będę mówił o osiedlu Hutniczym, 

młodych ludzi, chciałem prosić Pana Prezydenta o zainstalowanie urządzeń 

sportowych na dolnym parku, tam drążki, no tak, żeby, bo ci młodzi ludzie nie 

mają gdzie iść. I dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Artura Głąba. 

Radny A. Głąb – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Chciałbym złożyć interpelację w sprawie renowacji figur 

przed Urzędem Stanu Cywilnego. Proszę o tą renowację figur, ponieważ straciły 

one na estetyce, zaszły brudem, odpadami ptasimi i porosły mchem. 

Pozostawienie ich w obecnym stanie źle świadczy o gospodarzu ważnego dla 

mieszkańców miejsca, jakim jest Urząd Stanu Cywilnego, z drugiej zaś strony 

może skutkować zniszczeniem tych rzeźb. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Dariusza Kaszubę. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie 

Prezydencie! Pragnę zapytać o kilka spraw.  

1) Pierwsza z nas dotyczy tego, że do zadań gminy należy dbanie o miejsca 

pamięci. Dlatego zwracam się z prośbą o kontrolę stanu plastikowych tabliczek, 

umieszczonych na grobach żołnierzy I Wojny Światowej i Wojny Obronnej 

1939 roku na Cmentarzu Denkowskim. Niektóre z nich są już słabo czytelne, 

przynajmniej dwie z nich odpadły już z krzyży i trzeba je solidniej 

przymocować. Dodam, że mocowanie uprzednie było za pomocą jakiejś pianki, 

która już nie spełnia swoich zadań. Jedna z tych tabliczek – oznaczająca miejsce 

spoczynku żołnierza Wojska Polskiego – Jerzego Łaby, zastrzelonego przez 

Niemców w dniu 10 września 1939 r. na ul. Iłżeckiej, zawiera błąd 

ortograficzny w imieniu i wartałoby to wreszcie poprawić po wielu, wielu 

latach. 

2) Sprawa druga. W pobliskich Starachowicach podjęto decyzję o budowie  

tzw. przystanków antykatastroficznych. Będą one  pierwsze w Polsce. W tym 

roku zostanie ogłoszony konkurs architektoniczny na ich zaprojektowanie. 

Budowa jest planowana na przyszły rok. Chodzi o to, by zabudowa 

uniemożliwiała ewentualne próby wjechania pojazdu w ludzi, znajdujących się 

w zatoczce i pod wiatą przystankową. Wiaty przystankowe mają być budowane 

z materiałów, które zatrzymają impet uderzenia pojazdu. Specjalnie wzmacniane 

wiaty powstaną w dwóch ważnych komunikacyjnie miejscach Starachowic, 

m.in. przy ul. Ostrowieckiej, ponieważ w tym miejscu 2 lata temu zdarzył się 

wypadek, podczas którego samochód wjechał na przystanek, dwie osoby były 
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wtedy ciężko ranne. Ważnym elementem tych przystanków antykatastroficznych 

będą kosze i gazony na kwiaty, które będą tak ustawione, by stanowić 

dodatkową zaporę. Całość ma być niesymetryczna, np. wiata nie będzie 

ustawiona na środku zatoczki. Inwestycja powstanie w ramach kolejnego, 

czwartego już etapu projektu „Starachowice – bezpieczne w praktyce” i zostanie 

sfinansowana przez miasto. Czy, biorąc pod uwagę pomysł Starachowic, 

możemy w naszym mieście projektować i zaplanować takie przystanki  

w newralgicznych miejscach, by czekający na autobus ludzie byli bardziej 

bezpieczni? 

3) Sprawa kolejna. W ostatnim okresie mieszkańcy sygnalizują uciążliwość 

związaną z występowaniem dużych ilości komarów. Czy Gmina planuje 

wykonanie oprysków tak,  jak w latach ubiegłych? 

4) I sprawa ostatnia. Na półmetku kadencji samorządu, Urząd Miasta wydał 

kolorową gazetkę dla mieszkańców. Wysłuchując opinii mieszkańców na temat 

materiału i zdjęć, proszę o informację, jaki był nakład, koszt jej wydania  

i dystrybucji? W naszym odczuciu zaprezentowany materiał ilustrujący nie tylko 

wywołuje zaskoczenie w kwestii opieki zdrowotnej – tutaj powiem, że chodzi  

o wysoki standard, kiedy jednego pacjenta badają 3 panie doktor – nie wiem,  

co to za miejsce, ale z pewnością nie w naszym mieście. Tak, w Szpitalu myślę, 

że też, bo tam te normy raczej nie byłyby zgodne z przepisami, tak mi się 

wydaje, ale dziękuję za uwagę. Również ilustracje zawarte w broszurce 

wprowadzają, niestety, podział radnych. Nie wiem, dlaczego opinie, które do 

nas docierają mówią o tym, że zdjęcia zamieszczone na drugiej już stronie 

pokazują wyraźnie, że jedni radni pozują, drudzy pracują. Nie wiem, dlaczego 

taki był dobór, ale niestety nie jesteśmy na tych zdjęciach razem. To też o czymś 

świadczy i wydaje mi się, że w przyszłości należałoby pomyśleć nad chyba 

innym układem niektórych przynajmniej fotografii prezentowanych w tego typu 

materiałach. Bardzo proszę o odpowiedź na piśmie (Interpelacje stanowią 

załącznik nr 29 do protokołu). Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radną Małgorzatę Krysę. 

Radna M. Krysa – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie Radni! Panie 

Prezydencie!  

1) Duża część mieszkańców naszego miasta to ludzie starsi. W ostatnim czasie 

otrzymywałam kilka sygnałów ze strony seniorów, dotyczących ich powrotu  

z Targowiska Miejskiego lub Kościoła do domu. Zwrócono mi uwagę  

na potrzebę zamieszczenia kilku ławek przy ulicach: Radwana, Siennieńskiej  

i Iłżeckiej, które dawałyby możliwość chwilowego odpoczynku właśnie  

podczas powrotu do domu.   

2) Druga sprawa. W imieniu rodziców dzieci niepełnosprawnych, którzy 

korzystają z rehabilitacji w Hospicjum im. Świętego Jana Pawła II oraz osób 

udających się do pogotowia, szczególnie prowadzących wózki dziecięce, 

zwracam się z prośbą o udrożnienie chodnika lub ewentualną przebudowę  
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w miejscu, gdzie rosną drzewa – to jest właśnie przy „Szkole z Pasją”, aby 

właśnie te osoby mogły swobodnie się poruszać, bez narażania ich  

na konieczność schodzenia na jezdnię, co może być niebezpieczne.  

3) Kolejna sprawa. Pogotowie Ratunkowe pełni istotną funkcję, udzielając 

pomocy medycznej mieszkańcom naszego miasta, powiatu oraz gościom. 

Problemem, na który zwrócono mi uwagę,  jest brak czytelnego oznakowania 

tej instytucji. Dochodzi do częstych przypadków udawania się pacjentów  

do Hospicjum i tam szukania pomocy. Sama osobiście byłam właśnie 

świadkiem takich dwóch zdarzeń, gdzie ludzie pytali, gdzie tu jest w ogóle 

Pogotowie. I proszę o przekazanie tych uwag odpowiednim instytucjom.  

4) Mam teraz też pytanie. Jaka jest na dzień dzisiejszy możliwość 

zorganizowania zajęć rehabilitacyjnych na basenie dla dzieci z wadami 

postawy, szczególnie skrzywienia kręgosłupa? Wielu lekarzy zwraca uwagę,  

że jest to najskuteczniejsza forma rehabilitacji, a byłoby bardzo wskazane, aby 

dzieci pod opieką specjalisty mogły wykonywać odpowiednie ćwiczenia.  

Z tego co wiem, są rodzice, którzy szukają takich możliwości. Jeśli byłaby taka 

możliwość zorganizowania takiej właśnie rehabilitacji, to bardzo proszę.  

5) I jeszcze. Trwa sezon wzmożonego ruchu rowerowego i motorowerowego.  

I moje pytanie dotyczy tego, czy w szkołach lub innych instytucjach gminnych 

są organizowane szkolenia czy kursy dla dzieci i młodzieży, dające możliwość 

uzyskania karty rowerowej i motorowerowej. Właśnie z moich też informacji 

wynika, że wiele dzieci porusza się po drogach, nie znając podstawowych 

zasad ruchu drogowego, co zagraża ich bezpieczeństwu i innych użytkowników 

dróg. Też właśnie taki niepokój rodziców, który był, że szczególnie te skutery, 

motorowery, prawda, gdzie jednak młodzież porusza się po nie ścieżkach 

rowerowych, tylko po drodze, a że młodzież po prostu nie ma tych uprawnień  

ze względu, że słyszałam, że jest to za drogie np. dla rodziców, więc po prostu 

jeżdżą sobie dopóki się coś nie stanie, więc zwracam na to uwagę.  

6) I jeszcze może taka jedna interpelacja, tutaj tak z własnego podwórka –

Osiedle Słoneczne. Pani Radna Marta Woźnicka – Kuzdak kilka miesięcy temu 

zgłaszała remont ul. Siennieńskiej. Jak pamiętam, na spotkaniu rad 

osiedlowych, tutaj Pani Wiceprezydent, tam wielu mieszkańców też poruszało 

ten problem i Pani Prezydent mówiła, że po zrobieniu ul. Polnej będzie 

możliwość właśnie zajęcia się też ulicą Siennieńską. Z tego, co widzę, już 

jakieś tam ruchy, jeżeli chodzi o ulicę Polną się zaczynają, więc bardzo 

prosimy właśnie także gdzieś uwzględnić remont tej ulicy, bo jest to ulica  

w środku osiedla, bardzo miła, bardzo dużo ludzi tam spaceruje, także piękna 

ulica spacerowa mogła by być, więc bardzo prosimy. Dziękuję (Interpelacje 

stanowią załącznik nr 30 do protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Andrzeja Pałkę. 
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Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście! Będę prosił o odpowiedzi na piśmie, 

ale powiem, w jakiej tematyce. 

1) Analizując sprawozdanie obszerne, mówię o książce, pojawił się tam zapis,  

a nawet i w dokumentach tych tutaj, które obradowaliśmy. Dość duży minus 

przy wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego. Dotyczy to nauczyciela dyplomowanego. Czy jest to 

tendencja malejąca, czy będzie rosnąca. Druga sprawa – czy ten minus wpływa 

korzystnie na budżet miasta, kiedy to jednorazowo wypłacamy, czy może po 

części można było rozwiązać wcześniej? Czy można bliżej już na dzień 

dzisiejszy określić stan ewentualnego ruchu służbowego – mam na myśli 

zwolnienia, częściowe ograniczenia etatów dla nauczycieli i pracowników 

administracyjno – obsługowych – to jest z zakresu oświaty? 

2) Kolejny. Jaki jest postęp prac związanych z remontem budynku obok starej 

świetlicy? Ja już tak wstępnie rozmawiałem, ale tak podtrzymuję temat. 

3) Co z remontami odgałęzień ulic Kolonii Robotniczej – ten jeden jest przy 

Rondzie NSZ, a drugi tam w pobliżu ul. Sienkiewicza. To jest taki trójkącik, 

dwa, może w ten sposób. 

4) I tutaj mam do Pana Starosty – smutne, że nawet mojego sąsiada nie ma, ale 

muszę to powiedzieć. Proszę o uruchomienie stosownych służb celem poprawy 

wyglądu – to dzisiaj już było – na sesji padło – dwóch rond przy ul. Długiej. 

Trawa, chwasty są tak duże, że idące dzieci chodnikiem są już niewidoczne. To 

proszę sobie wyobrazić. To nie jest brzeg rzeczki, o której nawet tutaj kolega 

Radny wspominał, mówię o Radnym Włodzimierzu Sajdzie, ale to jest na ulicy. 

Smutne jest jedno – ul. Długa jest wyjątkową ulicą w mieście Ostrowcu 

Świętokrzyskim. A dlaczego? Jest Cmentarz Komunalny, przyjeżdżają ludzie 

nie tylko z Polski, ale i z poza, rodziny są różne i jak to widzą, zastanawiają się 

nad jednym – kto tu gospodaruje? A przecież na rondzie widać, czyja jest droga. 

To jest dobra sprawy, naszego wspólnego, bo nas się ocenia, nas się 

podsumowuje, co dalej i to jest właśnie bardzo to bolesne. A przecież zbliża się 

takie święto – Boże Ciało i myślę, że najwyższa pora, żeby ten temat uporać. 

Dlaczego można ulice, które podlegają tu gminie, Pan Prezydent poprzez swoje 

służby – Zakład Usług Miejskich – Panów Dyrektorów, żeby już nie wymieniać 

z imienia i nazwiska, Zakładu Usług Miejskich, oni wiedzą jak to zrobić. Dzisiaj 

skoszą, jutro zgrabią, wymiotą, czyściutko. Czy nie można i tej ulicy zrobić? 

Jeszcze raz powtarzam – ulica bardzo często wykorzystywana do celów 

komunikacyjnych. 

5) Kolejne. Jak daleko są zaawansowane prace związane z poprawą 

bezpieczeństwa w okolicy pętli autobusowej przy ulicy Kolonia Robotnicza? Po 

części temat jest znany, ale ponawiam, ponieważ no jest zagrożenie, próbujemy 

to tak chwilowo ograniczać, żeby to bezpieczeństwo było większe, niż 

dotychczas. Ja tylko podkreślę – dla Koleżanek, Kolegów – dwa zakręty  

90 stopni, bardzo niewidoczne i bardzo niebezpieczne. 
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6) I kolejne. Mieszkańcy ul. Kolonia Robotnicza coraz częściej się uskarżają na 

uciążliwość pochodzącą z przejeżdżających samochodów na wysypisko „Janik”. 

I tak, jakie są możliwości zmniejszenia tej uciążliwości? A moja propozycja – 

może ograniczenie prędkości, a może zmniejszenie ładowności przez śmieciarki, 

które jeżdżą. One nie jeżdżą tylko z samego Ostrowca, bo wiemy dobrze, że 

wysypisko „Janik” to jest złożeniem naszych tu wspólnie gmin ościennych i to 

też trzeba rozumieć. Ale, w tej gospodarce również i przyjeżdżają spoza, a więc 

też wiemy o tym.  

7) I kolejne. Pytanie mam – szkoda, jeszcze raz powtórzę, że nie ma nikogo od 

Pana Starosty. Dlaczego Pan Starosta w swym sprawozdaniu, jakie wszyscy 

otrzymaliśmy – pamiętamy taką książeczkę – wykazuje, że Gmina Ostrowiec 

nie partycypuje w budowie ulic? Jak ja sobie kojarzę, a mam nawet na to 

dokument potwierdzony, że myśmy to uchwalili – 150 tysięcy na cele. Szkoda, 

że Kolegi nie ma obok, bo byłaby – podejrzewam przyzwolenie Pani 

Przewodniczącej – polemika. Przecież można materiały było kupić na ten cel, 

a dzisiaj je wbudować. Z jednej strony, budżet wykonany i z drugiej – 

przygotowany na rok następny. I tak to zrobiono, i tak to zrobiono. Czy chodziło 

o to, żeby wykazać, że nasza jest taka niechęć pomocy? To jest moje zasadnicze 

pytanie. 

8) I znowu powtarzam, to będzie znowu dla Powiatu, Panie Prezydencie, ale 

muszę to powiedzieć, bo nie można inaczej. Ponawiam problem rozwiązania na 

skrzyżowaniu ul. Żeromskiego z ul. Sienkiewicza, jadąc w kierunku Kościółka 

a  naszego tutaj Sanktuarium Matki Boskiej Saletyńskiej. Ja tylko chcę na to 

wspomnieć. Proszę skręcić w lewą stronę, gdzie zastawiani jesteśmy od 

jadących od Waryńskiego ulicy dużym samochodem i tak próbujemy – uda się, 

nie uda się. Proszę sobie wyobrazić – z Konopnickiej wyjeżdża samochód, 

którego nie widzimy i wnet wypada nam, bo ma zielone światło. My też mamy. 

Ja już to ponawiałem co najmniej dwa razy, dziś kolejny raz, myślę, że do 

skutku. Ja rozumiałem – koniec roku, że nie ma w budżecie środków, ale 

jesteśmy w nowym roku i nowe środki do rozdania. Przecież można to 

rozwiązać, nie ukrywajmy. Proszę zobaczyć, jak wygląda Mickiewicza  

z Sienkiewicza. Da się zrobić? Da się zrobić. A więc to jest temat. 

9) I kolejne, trochę ciepłych słów. Panie Prezydencie! Podziękowanie dla Pana  

i służb podległych, w tym przypadku dla Dyrektora i Wicedyrektora Zakładu 

Usług Miejskich. Za co? Za umiejętne podejście do rekultywacji terenu 

zielonego, a pamiętamy, często zgłaszałem, dziki, co potrafiły zrobić. 

Rozwiązano temat. Za utrzymanie w należytym porządku placu zabaw, terenów 

zielonych przy ulicach i skwerkach, na terenach całego miasta, nie tylko mojego 

osiedla. Za bezzgrzytowe zamiany zadłużonych lokali, w zamian za lokale  

o mniejszym metrażu. Moi Kochani! Przyzwyczajenie to jest wielka choroba. 

Żeby przenieść z większego na mniejsze, a przecież chodzi o budżet, nad 

którym tak często skłaniamy się, dyskutujemy wiele. I dla Pana Prezydenta  

i Prezesa – Pana Mirosława Sławka za ekspresowe wykonywanie ul. Las 
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Rzeczki – nowy temat, o którym nie mówiłem, ponieważ jest najwyższa pora. 

Dziękuję i oby tak dalej, Panie Prezydencie. Dlaczego? Tak już to powiedziałem 

dzisiaj. Wiele ulic budowaliśmy w inwestycyjnym czynie, taki był czyn 

społeczny, nazwijmy, z 30% wkładem. Dzisiaj jest ta możliwość, może 

zadośćuczynienie, że to jest za darmo. No za darmo, w cudzysłów to słowo 

biorę, przecież podatki płacimy. Ale bynajmniej ten strumień idzie na budowę 

tych dróg. I dziękuję jeszcze raz i oby tak dalej. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Marka Giemzę. 

Radny M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Szanowni Koledzy! 

1) Moja pierwsza interpelacja dotyczy drogi, ul. Iłżeckiej. Proszę o przekazanie 

interpelacji do Starostwa. Interpelacja dotyczy wykoszenia traw przy  

ul. Iłżeckiej, od osiedla Pułanki do Osiedla Gutwin. Może mieszkańców jeszcze 

widać w tak wysokiej trawie, ale utrudnia to wyjazd samochodów z osiedlowych 

uliczek i stwarza realne zagrożenie w ruchu pieszych.  

2) Kolejna interpelacja dotyczy znakowania rowerów. Policja na różnych 

festynach, czy piknikach w Ostrowcu znakuje rowery. Można również 

oznakować rower na Komisariacie Policji. Po wygrawerowaniu na rowerze 

numeru, powinna pojawić się informacja, że rower jest oznakowany, ponieważ 

bez naklejki informującej o oznakowaniu roweru, nie odstraszy to potencjalnego 

złodzieja od kradzieży. Musimy sobie uświadomić, że przecięcie metalowej 

linki, którą większość rowerzystów zabezpiecza swoje rowery, zajmuje kilka 

sekund. Wczujmy się w rolę złodzieja – widząc rower nieoznakowany  

i oznakowany, z naklejką, na której jest napis „Policyjny Rejestr Oznakowanych 

Rowerów”, wiadomo, który weźmie. Jeśli chcemy zgłosić kradzież na 

Komendzie, powinniśmy znać numer seryjny roweru. Jeśli nie znamy numeru, 

mamy dużo mniejszą szansę na odzyskanie pojazdu. Zwracam się z prośbą do 

Prezydenta o zakup naklejek prewencyjnych z logo Gminy i napisem „Policyjny 

Rejestr Oznakowanych Rowerów” 

3) Kolejna interpelacja dotyczy, chciałbym nawiązać do porównania użytego 

przez Kolegę – „sera szwajcarskiego”  i przeczytać część wniosku złożonego  

do mnie przez mieszkańców ul. Akacjowej: „Fragment drogi, o którym mowa, 

znajduje się w fatalnym stanie i wymaga natychmiastowej interwencji. Potężne 

dziury oraz koleiny, które powstały, narażają na poważne uszkodzenia jeżdżące 

tam samochody. Ponadto nawet po niewielkich opadach deszczu, na drodze 

pojawia się błoto, a w okresie suchym potężny kurz, który powstaje w wyniku 

przejeżdżających tam samochodów. Korzystanie z tej drogi stało się niezwykle 

uciążliwe i niebezpieczne dla pieszych, zwłaszcza dla dzieci. Należy podkreślić, 

że wyżej wymieniona droga jest jedynym szlakiem komunikacyjnym, łączącym 

mieszkańców ze szkołą, przedszkolem, czy przystankiem autobusowym. Droga 

jest już w całości uzbrojona w kanalizację, odwodnienie, brakuje tylko dawno 

obiecywanej nakładki asfaltowej”. W związku z powyższym, apeluję o pilną 
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interwencję w tej sprawie i położenie asfaltu na przedmiotowym odcinku drogi. 

Dziękuję (Interpelacje nr 2 i 3 stanowią załącznik nr 31 do protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radną Urszulę Ubę. 

Radna U. Uba – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Panie, Panowie Radni! Szanowni Goście! Zwracam się z prośbą w imieniu 

mieszkańców naszego miasta, jak również ościennych miast i gmin. Moja 

interpelacja bezpośrednio dotyczy Starostwa Powiatowego, a mianowicie chodzi 

o lokalizację oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia, która znajduje się  

w budynku Przychodni „Rodzina” na osiedlu Słonecznym. Nadmieniam,  

że wielokrotnie słyszałam negatywne opinie o lokalizacji oddziału Narodowego 

Funduszu Zdrowia, że nie można skorzystać z komunikacji miejskiej, gdyż  

w/w oddział znajduje się w środku osiedla. W pomieszczeniu, w poczekalni, 

przy dużej ilości interesantów, jest brak miejsca. Warunki nie są przystosowane 

dla osób chorych, niepełnosprawnych, poruszających się na wózkach 

inwalidzkich, czy o kulach ortopedycznych. Pomieszczenia, o których piszę, są 

po remoncie, gdzie nie jest sposób czekać w kolejce przez godzinę. Zapach 

farby olejnej dla oczekujących alergików i nie tylko, jest niemożliwy, aby  

w tych pomieszczeniach przebywać. Uważam, że spostrzeżenia mieszkańców są 

zasadne. Starostwo Powiatowe powinno przychylić się do prośby mieszkańców  

i przyjeżdżających interesantów, aby zmienić lokalizację tak ważnego punktu, 

jakim jest oddział Narodowego Funduszu Zdrowia, aby bez problemu i szukania 

można było załatwić sprawę w dogodnej lokalizacji oraz w dogodnych 

warunkach. Dziękuję bardzo (Interpelacja stanowi załącznik nr 32 do 

protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Radną Martę Woźnicką – Kuzdak. 

Radna M. Woźnicka – Kuzdak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Prezydent! Szanowni Państwo!  

1) Pragnę przyłączyć się do interpelacji, jednej z interpelacji Pana Andrzeja 

Pałki. W imieniu swoim i Radnej Rady Powiatu – Agnieszki Rogalińskiej, 

proszę zarządcę drogi – i  tu mówię o ul. Długiej – o wykoszenie traw, ponieważ 

wyjazd z parkingu dużego i małego przy Cmentarzu jest bardzo niebezpieczny. 

Trawa jest tam tak wysoka, że po prostu nic nie widać. Proszę również  

o uprzątnięcie ronda przy tej ulicy. 

2) Natomiast chciałabym również zapytać, w imieniu mieszkańców miasta,  

a w szczególności osób, które poruszają się ulicą Mickiewicza, jaka jest 

przyczyna braku koszy na tej ulicy? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Włodzimierza Steca. 

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Szanowna Rado!  

1) Ja tutaj, nawiązując do prośby Radnego Kaszuby, chciałbym właśnie zgłosić, 
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w imieniu mieszkańców Ostrowca, odkomarzanie – bardzo ważna sprawa, 

dzisiaj już nie możemy wytrzymać, a tak naprawdę, pełnia lata przed nami. 

Kleszcze, kleszcze, tak. Ja tylko komary… 

2) I jeszcze, korzystając z okazji, w imieniu mieszkańców Ostrowca 

Świętokrzyskiego, pragnę podziękować Prezes Agencji Rozwoju Lokalnego – 

Pani Agnieszce Rogalińskiej – widzę, że jeszcze jest – za udostępnienie nam 

wszystkim Baru „Czwórka”, za udostępnienie bardzo smacznych posiłków, 

podawanych właśnie w bardzo przyjaznej atmosferze i – co bardzo ważne –  

w bardzo atrakcyjnej cenie. Bar „Czwórka” jest poza tym miejscem spotkań dla 

dzieci, młodzieży, a przede wszystkim, dla ludzi starszych. Przyczynia się  

do ocieplenia wizerunku miasta, dla którego troska o ludzi staje się bardzo 

ważnym priorytetem. Pani Prezes, proszę przyjąć jeszcze raz podziękowania  

i gratulacje za ten bar. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Daniela Strojnego. 

Radny D. Strojny – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka 

Rado! Zebrani Goście! Ja chciałbym zgłosić interpelację porządkową, bo na 

jednej z ostatnich sesji zgłaszałem uporządkowanie drogi ulicy Kilińskiego, 

została uporządkowana tylko jezdnia, natomiast pozostałości po zimie są na 

chodnikach. Chodniki są zarośnięte, poruszają się tam mieszkańcy na ogródki 

działkowe obok „Rozwoju”. Bardzo bym prosił o uporządkowanie jak 

najszybsze tych chodników, może tych chodników, żebym został dobrze 

zrozumiany. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Mariusza Łatę. 

Radny M. Łata – Wiosna przyszła, lato będzie niedługo. Wiele osób, wielu 

radnych wskazuje na niewykoszone ulice. Ja też tutaj apeluję o wykoszenie  

ul. Sienkiewicza, poboczy ul. Sienkiewicza, Polnej i Iłżeckiej. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś 

chciałby z radnych? Proszę, Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję, Pani Przewodnicząca! Tak ad vocem tych 

wszystkich wypowiedzi, skoro dzisiaj jest taki maraton, to pragnę, jednak 

zainspirowany wypowiedziami Koleżanek i Kolegów Radnych, dodać jeszcze 

jedna interpelację, jeśli można. Dziękuję. Otóż, mówimy o wykaszaniu traw, 

owszem. A ja bym prosił o wykoszenie albo o przycięcie, przepraszam, 

przycięcie żywopłotów w rejonie ulic, takich jak: Konopnicka, Trzeciaków, 

zwłaszcza skrzyżowanie – tam ciągle mają miejsce wypadki, różnego rodzaju 

kolizje i również wyjazd z ul. Staffa, przy sklepie w ul. Konopnickiej, jest 

również bardzo groźny z racji tego, że wysokie żywopłoty zasłaniają pole 

widzenia użytkownikom niewysokich samochodów, którzy próbują się nimi 

włączyć do ruchu i naprawdę jest to duże utrudnienie, a stwarza też 

niebezpieczeństwo, gdyż niestety nie wszyscy przestrzegają ograniczeń 

prędkości. Bardzo proszę o przycięcie żywopłotów w tych trzech ulicach. 
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Dziękuję (Interpelacja w załączniku nr 29 do protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś jeszcze 

chciałby zabrać głos? Więc tak, na zakończenie tych interpelacji, zanim Pan 

Prezydent... Proszę jeszcze, Małgorzata Krysa. 

Radna M. Krysa – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie Radni! Panie 

Prezydencie! Właśnie też zostałam tutaj sprowokowana, bo przypomniałam 

sobie – na komisji pytałam odnośnie „Ostrowieckiej Rodziny 3+”, ale nie 

uzyskałam odpowiedzi i dotyczyło to, czy nadal w Urzędzie Miasta jest 

możliwość składania wniosków i odbierania ewentualnie tych Kart Dużej 

Rodziny. I jeszcze moje pytanie dotyczy tego, czy Gmina Ostrowiec 

występowała z taką propozycją do pobliskich gmin, żeby włączyły się też 

właśnie w tą, właśnie, jak być partnerem, prawda. Chodzi mi przede wszystkim 

o basen i kino, żeby oni finansowali swoje dzieci, rodziny właśnie te 

wielodzietne, ponieważ pytają właśnie o to, czy dzieci z Bodzechowa, Kunowa, 

prawda, mogą korzystać z tej zniżki. Więc takie jest moje zapytanie. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś 

z Państwa chciałby coś dodać do swojej wypowiedzi? Nie widzę. W takim razie 

ja mam taką prośbę do Pana Prezydenta, może nie jest to forma interpelacji, co 

myślę, że dobrze by było, żeby takie piękne znaczki, jakie otrzymaliśmy my – 

radni, dostali również prezesi i wiceprezesi spółek miejskich, zakładów 

budżetowych dyrektorzy, jednostek kultury, bo myślę, że te osoby to też 

promują nasze miasto i w sumie pewnie chciałyby mieć takie piękne znaczki  

w klapach marynarek, czy sukienkach. Także myślę, że jest to pewien pomysł, 

który należałoby dalej „pociągnąć”. No to w takim razie proszę już Pana 

Prezydenta o odpowiedzi na pytania Państwa Radnych. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie 

Radni! Dużo interpelacji. Ja pozwolę sobie przejść, tak w skrócie,  

z odpowiedziami, ponieważ za chwilkę muszę się oddalić na zebranie członków 

Spółdzielni Mieszkaniowej „Krzemionki”, które właśnie się rozpoczęło.  

Pan Radny Sajda – trawy w naszych korytach rzek, na terenie miasta Ostrowca – 

częściowo odpowiedziałem, stąd ta nasza inicjatywa, żeby przekazać część 

pieniędzy, a tym samym zmotywować do szybszego działania. Dziękuję za te 

podziękowania – Staszica, Sportowa – fakt, że to są ulice, które w ostatnim 

czasie zostały wyremontowane. Co do urządzeń sportowych zewnętrznych, to 

wpisuje się Pan tutaj w interpelację i też takie zabiegi Radnego Daniela 

Strojnego – ja uważam, że jest to jak najbardziej na „in plus” – tutaj Radny 

Marek Giemza też o takie urządzenia zabawowe zewnętrzne na Gutwin prosił. 

To, Panowie, służy tej młodzieży, służy tym osobom, które chcą poćwiczyć. 

Jestem jak najbardziej za. Jak tylko wygospodarujemy jakieś środki, to w tych 

elementach, w tych miejscach, gdzie to możliwe, będziemy je stawiać, a parki są 

nasze. 

Renowacja figur – Radny Artur Głąb – Naczelnik Łukasz Witkowski na pewno 
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zanotował skrupulatnie.  

Radny Kaszuba – miejsca pamięci – słuszna uwaga – cmentarz i te zadania nie 

są nasze, zwracamy się do Wojewody, dostajemy dofinansowanie – tu trzeba 

podziękować za współpracę z Panią Wojewodą, ona jest dobra. Nie widzę tu 

żadnych problemów, abyśmy również rozszerzyli tutaj te tabliczki i ten błąd też 

– to, co się Panu nie udało przez lata, cieszę się, że może uda się wreszcie teraz 

zrobić, żeby Pan w przyszłym roku nie miał dylematów.  

Co do przystanków – na temat porównania Starachowic i Ostrowca – ja nie 

jestem zwolennikiem wydawania zbyt dużych pieniędzy. Już w Kielcach 

wybudowano przystanki po 400 tys. zł za sztukę. Przygotowani jesteśmy,  

z Naczelnikiem Krzysztofem Kowalskim i tutaj z Naczelnikiem Zbigniewem 

Bieniem, dwa takie przystanki w nowej formule, w nowej aranżacji zostaną  

w niedługim czasie zabudowane na naszych ulicach. To będzie przystanek  

m.in. na nowych naszych terenach przy hucie, przy Celsie i drugi w mieście, 

natomiast tu wchodząc na interpelację do Pani Radnej Marty Woźnickiej – 

Kuzdak – ja się zgadzam, że takie gazobetony, czy kosze – Pan Radny Kaszuba 

uważa, odpowiadam Panu – cieszę się bardzo, że ma Pan podzielną uwagę, ale 

dokończę, bo to do Pana odpowiadam teraz. Zwracał się Pan o te przystanki  

i gazobetony, czy inne elementy, które zabezpieczają przed wjazdem na 

przystanek przez samochody. Ja tutaj, jak gdyby kontynuując tą myśl – to jest 

rozsądne, natomiast ja się dziwię, nie wiem, bo rozumiem, że zabranie koszy 

betonowych z Mickiewicza ma odwrotny cel. No nie, chciałbym dojść do 

takiego wniosku. Tu Pani Radna pytała, dlaczego zostały w ogóle zabrane kosze, 

bo – ja wiem, tylko ja Panu pokazuję. Mamy np. bardzo newralgiczny 

przystanek przy Mickiewicza. Ulica Mickiewicza jest bardzo ruchliwą ulicą  

i tam akurat też prosiło by się o takie zabezpieczenie, prawda, i gdyby tam stały 

dwa betonowe kosze, na pewno by to też pomogło w jakiś sposób. Ja tu słyszę, 

że to zostało zabrane. Sprawdzimy, przekażemy. 

Co do komarów – jest już podjęta decyzja, w pierwszej kolejność Park 

Fabryczny, Park Miejski, ośrodek na Gutwinie. Zobaczymy, jak to pomoże  

i będziemy rozszerzać o kolejne tereny. 

Co do tego zdjęcia razem – cieszę się, że Państwo to zauważyliście, ja myślę,  

że nie tylko na zdjęciu powinniśmy być razem, ale przede wszystkim  

w działaniach, bo to najważniejsze. Najpierw działanie, a później zdjęcia.  

Pani Radna Małgorzata Krysa – ławki Radwana, Iłżecka, Siennieńska – jak 

najbardziej. To nie są nasze ulice, ale ja rozumiem to zapotrzebowanie. Faktem 

jest, że nawet przystanąć chwilę, złapać chwilę oddechu, usiąść warto, więc 

przekażę tutaj tą prośbę do Dyrektora Zakładu Usług Miejskich. Stać nas jako 

miasto, żebyśmy takich kilka ławek w tych ulicach postawili. Nie wiem, czy 

dostaniemy zgodę, bo to nie my jesteśmy zarządcami, ale z takim wnioskiem 

wystąpimy.  

Co do Focha i chodnika, to Naczelnik Kowalski z Naczelnikiem Bieniem 

przejadą, sprawdzą, jak wygląda to na wysokości „Szkoły z Pasją”. To jest 
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słuszna uwaga i nie ma problemu.  

Z Pogotowiem – dzisiaj miałem okazję odbyć prywatnie chwilę rozmowy  

z pracownikami. Będę niedługo miał spotkanie z szefową Pogotowia – przekażę. 

To oznakowanie to nie jest duży koszt, to jest akurat dobra rzecz, nawet my, jako 

miasto możemy tutaj wspomóc. To jest słuszna. Natomiast bardzo chciałem Pani 

podziękować za tą właściwą interpelację – za zajęcia rehabilitacyjne dla dzieci 

na naszym basenie. Ja mam prośbę – jakby Pani Radna zechciała rozszerzyć ten 

swój wniosek o takie merytoryczne dane – ja rozumiem, że one są dostępne – 

jakby Pani zechciała być patronem takiej inicjatywy. Nasze Panie Radne 

inicjowały kiedyś program przeciwko pneumokokom. Jakbyśmy wspólnie 

napisali taki program rehabilitacyjny – jestem jak najbardziej na tak – 

moglibyśmy to wspólnie. Mamy na basenie, na Rawszczyźnie, w ramach 

struktur MOSiR – u, rehabilitantów, są przeszkoleni ludzie. Moglibyśmy to 

zrobić – prośba – żeby to rozszerzyć, ubrać w formę, żebyśmy wiedzieli, jakiej 

populacji młodzieży naszej to dotyczy, naszych dzieciaków i pod to żebyśmy 

dobrali, ile by to ewentualnie miało kosztować. Także bardzo bym prosił, to jest 

bardzo ważna interpelacja. 

Co do kursów dla dzieci na kartę rowerową, my takie kursy organizujemy. My – 

mam na myśli tutaj nasze placówki, nasze jednostki. Tu Naczelnik Jan 

Malinowski skrupulatnie na pewno już to sprawdzi. Mamy miasteczko ruchu 

drogowego, współfinansowane przez Wojewódzki Ośrodek Ruchu Drogowego 

w Kielcach – Pan Dyrektor Czesław Dawid w ramach dobrej współpracy  

z miastem, zasponsorował kiedyś takie miasteczko i ono jest zlokalizowane  

w dolnej części miasta. Ale drugie takie miasteczko jest też w Parku i nic nie 

stoi na przeszkodzie, żeby nasi nauczyciele przygotowani mogli takie kursy na 

kartę rowerową zrobić i to myślę, że w wakacje jest idealny czas, żeby te 

dzieciaki zająć i żeby takie zajęcia były. 

Co do osiedla Słonecznego i remontu ul. Siennieńskiej, obiecałem i wiem co – 

Pani Radnej Marcie i tutaj Pani Radna Małgorzata też wie, o czym ja mówię 

i myślę, ze jest duża szansa na tą Siennieńską. Po zakończeniu Polnej, ten 

odcinek ślepy tzw. wzdłuż Dziecięcego Domu Kultury, jak najbardziej jest tu „in 

plus”. 

Radny Pałka – tu jest wiele interpelacji, co do oświaty, co do stanu oświaty, przy 

Kolonii ronda – żadne rondo, Panie Radny, nie jest w zarządzie miasta, żadne, 

tak, tak jest. 

Co do Długiej, by wypadało parę słów. Pętla przy Kolonii, Długiej – ten teren 

będzie inaczej podzielony, w tej chwili Wydział Mienia Komunalnego 

przygotował propozycję podziałową, część tych terenów podzielimy, trochę tam 

układ komunikacyjny, bo to jest słuszna uwaga. 

Pan Radny Marek Giemza – trawy Iłżecka – to tu już poruszany temat. Nie 

wypowiadam się, nie ma Pana Naczelnika i naszego Radnego, więc pozwolę 

sobie tutaj przejść tak milcząco. 

Znakowanie rowerów – jak najbardziej na tak. Myślę, że Policja z zasady jest 
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powiatowa, więc powinno ich być stać, tym bardziej, że za chwilę się zwrócę do 

Państwa, żeby wesprzeć w zakupie kolejnych elementów wyposażenia, czy też 

dosprzętowienia. Jest nowe rozdanie, jest nowy Komendant – to jest bardzo 

energiczny człowiek, Komendant, więc myślę, że „in plus”. Wesprzemy – 

myślę, że to nie jest duży koszt, to jest też ważne, tym bardziej, że promujemy 

tu ten zdrowy styl życia, jazdę na rowerach jak najbardziej na tak. 

Co do remontu ul. Akacjowej, to Naczelnik Kowalski z Naczelnikiem Bieniem 

mają tylko dylemat, czy wchodzić już w czerwcu, czy w lipcu, czy dopiero  

w sierpniu. 

Co do Radnej Uli Uby – tutaj oddział NFZ – przekażemy, to nie jest w naszych 

kompetencjach. 

Radna Marta Woźnicka – Kuzdak – ul. Długa – padło wiele słów, to nie jest 

wizytówka – tu, jak Pan Radny Andrzej Pałka powiedział, pozwolicie,  

że przejdę milcząco. 

Kosze Mickiewicza – sam jestem zdziwiony bo powinniśmy dbać o porządek  

i czystość bo później niektórzy radni będą pytać, co ze śmieciami w mieście  

i doszukiwać się tutaj nieprawidłowości. To się też zgadzam z Panem, tylko 

Mickiewicza, Panie Radny, jest czyja? 

Radny Włodzimierz Stec – jeżeli chodzi o odkomarzanie, to tutaj pierwszy gest, 

pierwsza informacja była, tak. To ja myślę, że jeszcze trutka na parę innych 

insektów też by się przydała. Zgoda, rozszerzymy, sprawdzimy – nie widzę 

problemu. O Barze „Czwórka” i jego właściwościach dobrych, możliwościach, 

już się wypowiadałem. Dziękuję, że Pan Radny to zechciał zauważyć, 

podkreślić.  

Radny Mariusz Łata – Sienkiewicza, Polna, Iłżecka. Drogi Panie Radny – 

powiatowe, przekażemy. 

Pani Małgorzata Krysa – „Ostrowiecka Rodzina 3+” – jesteśmy w trakcie 

rozmów z wójtami, burmistrzami, podkreślamy – to nie jest duży koszt dla nich. 

Mamy takie pozytywne sygnały przy współpracy z kanalizacją, gdzie się 

współfinansujemy – jak najbardziej, przynajmniej z naszej strony, na tak. Nie 

mielibyśmy żadnych przeszkód, żeby na Rawszczyźnie, czy w kinie takie ulgi 

były. 

Karta Dużej Rodziny jest cały czas w Urzędzie Miasta. Urząd pracuje –  moja 

ocena pracy Urzędu jest dobra.  

Pan jeszcze Radny Dariusz Kaszuba tutaj w kontekście tych – tak, to już nie 

powtarzamy się, natomiast Pani Przewodnicząca Irena Renduda – Dudek – jak  

najbardziej rozszerzymy o tą grupę osób, które warto, żeby na co dzień też 

mogły okazywać, skąd są i mieć w sercu, a nie tylko w klapie, czy na bluzie ten 

nasz znak. Jak Pani Przewodnicząca pozwoli, to rozszerzę to również  

o najwyższe kierownictwo, bo Pani pominęła – a tutaj Pani Skarbnik. Tak, 

rozszerzymy to również o naczelników. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Każde rozszerzenie, Panie 

Prezydencie, mile widziane. Gorzej, jakby chciał Pan to w drugą stronę zrobić. 
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Prezydent Miasta – J. Górczyński – Nie, to jak Państwo widzicie, my się 

rozwijamy – nie zwijamy, a rozwijamy. Szanowni Państwo! Myślę, że tyle, 

jeżeli chodzi o główne Państwa uwagi, pytania. Jeszcze raz bardzo serdecznie 

dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby? Proszę, Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Dziękuję za głos. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Pani Wiceprezydent! Koleżanki, Koledzy! Ja rozumiem, że dużo zadaję, że dużo 

poruszam spraw, ale taką jedną też, uszła uwadze, ale nie uszła pamięci. Myślę, 

że dobrze się wpisało w nasze miasto takie mieszane patrole – powiatowa 

Policja i Straż Miejska. Myśmy jakieś tam wcześniej przeznaczali drobne kwoty, 

żeby po prostu wspierać to działanie, bo – tak, jak Pan Prezydent wspomniał, że 

powiatowa Policja w nazwie podlega nie Gminie – i stąd zapytanie. Czy w tym 

roku – a okres wakacji mamy tuż, tuż, za pasem, przyjeżdża do nas młodzieży 

wiele, z różnych stron – dobrze by było, żeby bezpiecznie, spokojnie było.  

Ja nie dopatruję się od razu czegoś złego, ale lepiej na zimne podmuchać. 

Chciałbym usłyszeć odpowiedź. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – No to proszę, Panie Prezydencie. 

Jeszcze może, zanim Pan Prezydent, proszę Radny Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni 

Państwo! Dzisiaj chyba jest taki wydłużony dzień, ale to chyba powód tego,  

że dłuższy czas nie było sesji. Tutaj, ad vocem wypowiedzi Kolegi Radnego 

Pałki pragnę dodać, że może nie wszyscy pamiętają, ale istniało coś takiego, jak 

patrole ponadnormatywne Policji. Ponadnormatywne. I wówczas nie było 

problemu, aby samorząd Rady Miasta, samorząd miejski, przekazywał na to 

pieniądze, bez względu na to, czy Policja była taka, czy inna, ale cały czas  

na pewno powiatowa i te patrole wynikały z konieczności tego faktu,  

że umocowania prawne nie pozwalają zastosować tych uprawnień, które posiada 

Policja państwowa, w powiecie, czy gdzie indziej, w stosunku do uprawnień 

Straży Miejskiej, są te uprawnienia znacznie większe. I stąd była ta koncepcja 

wspólnych patroli, mieszanych patroli i samorząd na to w poprzednich 

kadencjach – o czym tutaj nieśmiało przypominam – wydatkował również 

pewne pieniądze na patrole normatywne, tak, aby bezpieczeństwo – tak, tutaj 

Kolega Radny Sajda przypomina, w kwocie jednorazowej, np. w kwocie  

60 tys. zł, która w poprzedniej kadencji była na to wydatkowana. I takie patrole 

były, takie dofinansowanie również było, a Policja – czy powiatowa, czy nie – 

wraz ze Strażą Miejską – wykonywały je, aby osiągnąć większy poziom 

bezpieczeństwa w naszym mieście i rozumiem, że o to w tym wszystkim 

chodziło. Także wydaje mi się, ze ścieżka została przetarta już i warto tą drogą 

pójść – tak, żeby poziom bezpieczeństwa wzrastał, ku zadowoleniu nas 

wszystkich. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby o coś zapytać? W takim razie proszę Pana Prezydenta  
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o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

To są ważne kwestie, ważne rzeczy. Były rozmowy z nowym Komendantem, też 

chcemy, aby podnieść poziom świadomości. Takie akcje, związane  

z narkogoglami, z alkogoglami, chcemy na koniec wakacji, może we wrześniu 

przeprowadzić, też taką akcję ze specjalnymi symulatorami, co się dzieje  

w trakcie prowadzenie pojazdów mechanicznych, samochodów, po spożyciu – 

 i będą takie akcje. To jest takie dobre uświadamianie dla wielu osób, żeby się 

przetestować na urządzeniu komputerowym, czym to grozi. To jest dobra 

współpraca. Ja chciałbym bardzo, aby te patrole też były, nie widzę tutaj 

żadnych przeciwwskazań, ale też chcę podkreślić jedną rzecz, o czym 

rozmawiałem z Panem Komendantem, uwaga, a mianowicie, jakby nasza 

Policja miała mniej donosów, jakby niektórzy nie pisali tyle, nie zajmowali tej 

Policji bzdurami, na które oni muszą reagować, to mieliby więcej czasu na 

patrolowanie naszych ulic. A tak, to się muszą zajmować, że tak powiem, 

różnymi przygotowaniami i to „para idzie w gwizdek”. I chyba nie o to w tym 

wszystkim nam chodzi. I to jest przykre. To jest przykre, bo jak rozmawiam  

z tymi policjantami, to ich samych to już irytuje, denerwuje, że są obarczani 

takimi bzdurnymi rzeczami, a nie wykonują, czy ograniczają wykonywanie 

swoich właściwych, podstawowych obowiązków. Tak, że jestem otwarty  

na współpracę i Państwo wiecie, że współpracujemy. Państwo też, rok temu 

przekazaliście pieniądze na pojazd, na nowy samochód i ta współpraca jest  

i myślę, że to są pozytywne efekty i myślę, że na przyszłość też ta współpraca 

będzie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę jeszcze Radny 

Włodzimierz Sajda. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Ja tu chciałem powiedzieć, że patrole ze Strażą Miejską to nie 

były dofinansowane, tylko to było przekazanie dla Policji, gdzie Policja sama 

dodatkowo za patrole, poza godzinami, miała płacone, Panie Prezydencie. 

Ponadnormatywne, jak Kolega Radny Kaszuba mówi i to przynosiło efekty, 

przynosiło. I myślę, że – bo ja już to zgłaszałem, pamięta Pan, Panie 

Prezydencie – żeby Policję wspomóc właśnie tymi patrolami dodatkowymi. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zapytać Pana Prezydenta w tym punkcie porządku obrad? Nie 

widzę. W takim razie przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad – 

mianowicie sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w okresie od 18 marca do 1 czerwca 2017 roku. 
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Ponadto Radni Rady Miasta zgłosili pisemne interpelacje: 

 

Radny Kamil Długosz: 

- w sprawie powstania siłowni zewnętrznej na osiedlu Rosochy (Interpelacja 

stanowi załącznik nr 33 do protokołu); 

 

Radny Marek Giemza: 

1) w sprawie zagospodarowania działek przy ul. Akacjowej; 

2) w sprawie wymiany urządzenia zabawowego na placu zabaw przy  

ul. B. Prusa (Interpelacje stanowią załącznik nr 31 do protokołu). 

 

 

Ad VI/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w okresie od 18 marca do 1 czerwca 2017 r. (sprawozdanie stanowi załącznik 

nr 34 do protokołu): 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Państwo Radni mają uwagi  

do tego sprawozdania? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do kolejnego 

punktu porządku, mianowicie Sprawy różne. 

 

 

Ad VII/ Sprawy różne: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – W materiałach na sesję Państwo 

Radni otrzymali następujące informacje: 

1) sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2016 r. (sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu). Materiał był przedmiotem obrad 

Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu, Komisji Samorządowej oraz 

Komisji ds. Rodziny. Czy Państwo Radni mają uwagi do tego sprawozdania? 

Nie widzę. W takim razie uważam, rozumiem, że materiał przyjmujemy. 

2) Kolejny materiał, jaki otrzymaliśmy to było sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski za okres od 1.01.2016 r. do 31.12.2016 r. (sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 36 do protokołu). Materiał również był przedmiotem 

obrad Komisji Samorządowej oraz Komisji ds. Rodziny. Czy do tego materiału 

macie Państwo uwagi? Nie widzę. Też rozumiem, że materiał przyjmujemy. 

3) I kolejna informacja dotycząca oceny zasobów pomocy społecznej na  

rok 2016 dla Gminy Ostrowiec Świętokrzyski (informacja stanowi załącznik 

nr 37 do protokołu). Również materiał był omawiany Komisji Samorządowej 

oraz Komisji ds. Rodziny. Czy tutaj Państwo macie uwagi? Też nie widzę.  
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4) I kolejny, już ostatni materiał – sprawozdanie z funkcjonowania Programu 

„Ostrowiecka Rodzina 3+” (sprawozdanie stanowi załącznik nr 38 do 

protokołu). Materiał był przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu, Komisji Samorządowej oraz Komisji ds. Rodziny. Czy do tego 

materiału są jakieś uwagi? Też nie widzę.  

Czy w ogóle Państwo Radni w tym punkcie porządku obrad jeszcze chcieliby 

zabrać głos? Proszę o zabranie głosu Radnego Marcina Marca. 

Radny M. Marzec – Przepraszam, bo się chyba narażę Kolegom i Koleżankom  

z Rady, bo już wszyscy zniecierpliwieni długością tej sesji, natomiast 

szybciutko chciałbym podziękować, w imieniu Stowarzyszenia „Inicjatywa 

Społeczna Ostrowiec 2015”, które w ostatnim czasie organizowało na Rynku 

dość spore wydarzenie, mianowicie „Street Food Festival”, chciałbym 

podziękować wszystkim, którzy gdzieś tam się zaangażowali w to, poczynając 

od Pana Prezydenta, Dyrektora Zakładu Usług Miejskich – Łukasza Dybca, Pani 

Prezes Fundacji „Pomocna Dłoń” – Karolinie Nowak, też Panu Dyrektorowi 

Cichoszowi za wsparcie. Myślę, że fajna impreza i będziemy chcieli to powielić, 

tak, że dziękuję serdecznie za pomoc, bo bez tego też by się pewnie to nie udało.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie uważam, proszę Państwa,  

że – kto jeszcze? Pani Prezydent, proszę. 

Wiceprezydent Miasta – M. Dębniak – Chciałam Państwa, w imieniu 

Prezydenta, zaprosić na uczestnictwo w Dniach Ostrowca. Jest szereg imprez, 

każdy znajdzie coś fajnego. Pogoda chyba powinna dopisać, więc jeszcze raz 

serdecznie Państwa zapraszam od 23 do 25 – od piątku do niedzieli włącznie. 

Pogoda zamówiona, plakaty wydrukowane, wszystko przygotowane. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy jeszcze ktoś chciałby w tym 

punkcie coś powiedzieć? Jeżeli nie, w takim razie zamykam obrady XLV Sesji 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Do widzenia Państwu. 

 

Sesja Rady Miasta zakończyła się o godzinie 17.48. 

 

Protokołowały:      Przewodniczyła: 

 

Marta Kamińska     Przewodnicząca Rady Miasta 

Eliza Kaniewska      Ostrowca Świętokrzyskiego 

Anna Krakowiak     

 

            Irena Renduda – Dudek  

 


